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Par pirtnieku Ansi 
un viņa vērdiņu

K ad Dziesmu svētku noslēguma koncertā 
Mežaparka Lielajā estrādē 2001. gada jūnijā 
Latvijas valsts prezidente teica savus nu jau par 

hrestomātiskiem kļuvušos vārdus “Mēs esam diženi! 
Mēs esam raženi! Mēs zinām, ko mēs gribam! Un ko 
mēs gribam, to mēs varam!”, tauta uzgavilēja. Šo frāzi 
daudzi atceras vēl šodien, taču tās nestais vēstījums 
gadu gaitā ir kaut kā izplēnējis un pārklājies ar ikdie-
nības putekļiem. Vai gan citādi varas aprindās dažādos 
līmeņos būtu tik ērti un nesatricināmi iekārtojies pirt-
nieku Ansis, kurš tikai trin un trin neiztērējamo vēr-
diņu, vairodams savu turību un uzspļaudams citiem. 
Kārļa Skalbes pasaka mūsdienās pārvērtusies skaudrā 
realitātē. Tikai vērdiņa vietā nākuši iepirkumi, pašvaldī-
bu un arī valsts atbalsti dažādiem apšaubāmiem pasā-
kumiem. Piemēram, Rīgas domes vairāku gadu garu-
mā piešķirtie vairāk nekā 100 000 eiro  “Saskaņas” un 
“9may.lv” aktīvistes Danutas Dembovskas  organizāci-
jai “Humora komiteja”!  Pats jaukākais, ka “humoris-
tu” kantoris pastāv tikai “uz papīra”, ar gada pārska-
tu iesniegšanu pārāk neaizraujas, toties cītīgi piedalās  
9. maija pasākumu organizēšanā. Nebūtu opozīcijas 
deputātu vērīguma, “Humora komiteja”, visticamāk, 
par Rīgas nodokļu maksātāju naudu tādā garā rullētu 
vien tālāk. Tagad minēto kantori vētīs KNAB, interesi par 
tās darbību izrādījis arī Valsts ieņēmumu dienests, bet 
vai mēs varam justies droši, ka līdzīgas biedrības nesa-
ņem dāsnus atbalstus arī citās pašvaldībās? Ventspilī 
uzmanības vērta varētu būt “Ventspils attīstības aģen-
tūra”. Ventspilniekiem būtu interesanti uzzināt, cik liela 
ir šai aģentūrai piešķirtā pašvaldības finansējuma daļa. 
Jo vairāk tādēļ, ka pilsētas saimnieks Aivars Lembergs 
tikai pērn vien šajā aģentūrā  nopelnījis 91 560 eiro, 
kamēr Ventspils dome viņam algā samaksājusi krietni 
mazāku summu – 19 372 eiro. Ventspilniekiem nudien 
ir tiesības zināt, konkrēti par kādu darbu veikšanu VAA 
pret viņu jau gadiem ilgi izrāda ievērojamu dāsnumu, 
jo pašvaldības budžeta lauvas tiesa, kā zināms, veido-
jas no iedzīvotāju maksātās nodokļu naudas. Ne mazāk 
interesants ir stāsts par Ventspils Olimpiskā centra iece-
rēto iespējamo funkciju pārdali, ievērojamus līdzekļus 
pārmetot uz jaundibināmu biedrību. Patiesībā jau bied-
rības dibināšana nebūtu nekas slikts, ja vien tā nebūtu 
domāta sava veida nodokļu “optimizēšanai”. Atzīsim, 
nav normāli, ja pašvaldība visaugstākajā līmenī prāto  
kā likumīgā veidā izgrozīties no uzņēmuma ienākumu 
nodokļa nomaksas! Vai tiešām šīs shēmas apspriešanā 
piedalījās tas pats Lembergs, kurš bargi kritizēja valdī-
bas iecerēto nodokļu reformu, sakot, ka nodokļu refor-
mas īstenošanai izraudzīts nekvalitatīvs scenārijs, un 
valdības plānotās reformas rezultātā nodokļu ieņēmu-
mi samazināsies par 620 miljoniem eiro?  Taču iece-
rētā Ventspils OC  funkciju pārdale arī būs viens neliels 
piliens neieņemto nodokļu jūrā! 

Vēl viens pirtnieku Anšu cienīgs gājiens bija elektro-
enerģijas obligātā iepirkuma komponentes (OIK) skan-
dāla laikā gaismā nākušais fakts, ka vairāki uzņēmumi 
pamanījušies saglabāt licences, lai arī solītās koģene-
rācijas stacijas nav uzbūvējuši. AS “Sadales tīkls” dalīb-
nieki netīšām nepamanīja, ka testā jauda tiek padota 
no pārvietojama ģeneratora. Skandālu Latvijā netrūkst, 
taču šis ietekmē mūs visus – obligātā iepirkuma finan-
sēšana notiek no elektroenerģijas galalietotāju mak-
sājumiem. Pēc skandāla ripojusi jau “Sadales tīkla” 
attīstības direktora galva, Ekonomikas ministrijai nācies 
atkauties no daudziem un dažādiem pārmetumiem, 
tomēr cik daudz Latvijā vēl ir šādu pirtnieku Anšu rūpa-
lu, kurus mediji vēl nav pamanījuši un izcēluši dienas 
gaismā? 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Latvijas valsts pirmais prezidents Jānis Čakste, turpat 
pirms simts gadiem, sveicot tautu mūsu valsts pirmajā 
dzimšanas dienā, tika lielu uzsvaru licis uz mūsu 
nācijas nepārprotamo valstsgribu, akcentējot, ka tieši 
“Latviešu tautas attīstība, viņas spējas, viņas kultu-
rālās mantas deva garantiju par to, ka latviešu tauta, 
reiz kļuvusi par valsti, spēs pilnīgi nostāties pati uz sa-
vām kājām. Šī apziņa, kura pamazītiņām arvien vairāk 
pieņēmās spēkā, izvērtās un izauga ar laiku par ciešu 
apņemšanās gribu. Latviešu tautā nodibinājās uzskati: 
mēs gribam būt brīvi un mēs būsim brīvi.” 

Likumdošanas tiesības Latvijā pieder Saeimai, un, ja reiz parlaments ir pieņēmis un Valsts prezidents izsludinājis 
likumu, tad tas jāievēro visiem. Prakse rāda, ka ir arī izņēmumi – Ventspils domē attiecībā uz opozīcijas deputā-
tiem  jau kuro gadu pēc kārtas visai savdabīgi tiek traktētas kā “Likuma par pašvaldībām”, tā  Republikas pilsētas 
domes un novada domes deputāta statusa likuma normas. Nule Ventspils domē nonākts pat līdz tādam absur-
dam, kā piedraudēšanai ar policiju, lai tik opozīcijas deputāti netiktu pie Ekonomikas un budžeta komisijā skatīto 
dokumentu kopijām.

Deputātiem dokumentus bez cīņas 
nedod, jeb kā LOK un Ventspils 
pašvaldība kārtējo biedrību tapina

Atrast un noturēt brīvību sevī!

N 
ākamgad Latvijas valsts svinēs savas pastāvē-
šanas simtgadi, un tas ir pārliecinošs aplieci-
nājums, ka mēs, spītējot iepriekšējā gadsimta 
dramatisko notikumu gaitai, tik tiešām esam 
gribējuši būt brīvi, lai paši lemtu par savu brī-

vību un visu Latvijas cilvēku cieņu. Taču lai šīs, mums tik 
svarīgās pamatvērtības patiesi piepildītos, mums ir jākļūst 
brīviem arī no negodīgiem politiķiem, augstprātīgiem un 
negodprātīgiem ierēdņiem, no kādreizējiem kompartijas 
funkcionāriem varas aprindās, no viņu piekoptās korupcijas, 
tādējādi kliedējot bažas par savu un mūsu bērnu nākotni. 

Mūsu senči pirms simts gadiem, un mēs paši pirms vairāk 
nekā ceturtdaļgadsimta izcīnījām brīvu, neatkarīgu un nacio-
nālu valsti. Tā bija tik īpaša izšķiršanās, ka  mūs nebaidīja 
ne iespējamās represijas no padomju varas puses, ne pret 
mums pavērstie OMON automātu stobri. Arī daudzi ventspil-
nieki bija starp tiem patriotiem, kuri Latvijai izšķirīgajās 1991. 
gada dienās devās uz barikādēm, lai aizstāvētu mūsu valsts 
atgūto neatkarību, lai veidotu Zemessardzi un Nacionālos bru-
ņotos spēkus, liktu pamatus drošai un paļāvības pilnai nākot-
nei. Ikvienā dzīves jomā ir bijis smagi un pacietīgi jāstrādā, 
jānes upuri un jāziedojas savai valstij, lai apliecinātu, ka gri-

bam būt brīvi, ka kļūsim brīvi, ka esam brīvības cienīgi. Tieši 
tāpēc šodien Latvija ir pilnvērtīga Eiropas Savienības un tran-
satlantiskās alianses NATO dalībvalsts. Mums ir ar ko lepo-
ties. Un tomēr Latvijas 99. dzimšanas dienā mums netrūkst 
rūpju, mums ir ko pārdomāt. Vai mūsu sirdīs joprojām dzīva 
ir brīvības kaisle, kas reiz ļāva noticēt sev un tad nokratīt liel-
varu žņaugus? Vai arī tur ir vieta tam ceļos kritušajam kal-
pam, kurš nespēj atliekt muguru politiski, finansiāli vai kā citā-
di ietekmīgu ļaužu priekšā, piemirstot, ka esam līdzvērtīgi, ka 
suverēnā vara Latvijā pieder tautai un tikai mūsu pašu spēkos, 
tikai mūsu ziņā ir veidot savas valsts identitāti un ilgtspēju. 

Latvijas 99. gadskārtā mēs, Apvienotā saraksta Ventspils 
domes deputāti, ikvienam ventspilniekam vēlam sevī atrast 
spēku pašapziņai, darbam kopīgā labuma un patiesas brī-
vības vārdā. Tikai iekšēji brīvi cilvēki spēj uzcelt plauksto-
šu valsti, kurā valda godaprāts, taisnīgums un solidaritāte. 
Latvijas svētku dienā vēlam, lai Latvijā un arī Ventspilī ir viens 
likums un viena taisnība visiem, un mūsu visu kopīgajā, mūs 
visus vienojošajā valstī nebūtu vietas  netaisnībai un cilvēku 
apspiešanai. Dievs, svētī Latviju! 

Ģirts Valdis Kristovskis, Dace Korna, 
Aivis Landmanis, Ivars Landmanis

R 
epublikas pilsētas domes 
un novada domes deputā-
ta statusa likumā skaidri un 
nepārprotami ir noteikts, 
ka, pirmkārt, deputāts ar 

padomdevēja tiesībām var piedalīties 
arī to domes institūciju darbā, kuru 
sastāvā viņš nav ievēlēts.  Otrkārt, 
deputāts ir tiesīgs iepazīties ar valsts 
un pašvaldības iestāžu, kā arī pašval-
dības kapitālsabiedrību dokumentā-
ciju, kas skar attiecīgās pašvaldības 
intereses, ja tas ar likumu nav aiz-
liegts. Minētajā likumā atrodama arī 
norma, kura uzdod pašvaldības iestā-
dēm un kapitālsabiedrībām izsniegt 
deputātam viņa pilnvaru realizēšanai 
nepieciešamo dokumentu norakstus. 
Vērtējot gadiem ilgušās stīvēšanās 
ap dažādu dokumentu neizsniegša-
nu opozīcijas deputātiem, nākas atzīt, 

ka Ventspils domē strādā cilvēki, kuri 
sevi par pašvaldības iestāžu darbinie-
kiem neuzskata. Pretējā gadījumā die-
zin vai rastos absurdā situācija, kad 
Kapitāla pārvaldības nodaļas vadītāja 
Rita Ozoliņa atteiktos dot deputātam 
viņa pilnīgi likumīgi pieprasītos doku-
mentus, un pat piedraudētu ar policiju 
“kašķīgā” deputāta aizraidīšanai.

BIEDRĪBA NODOKĻU 
NEMAKSĀŠANAI?

Trillera cienīgs ir jau šī stāsta sākums. 
Lai arī ikviens deputāts ar padomde-
vēja tiesībām ir tiesīgs piedalīties arī 
to domes komisiju darbā, kuras viņu 
labprātāk redzētu ejam, nekā nākam, 
informāciju par dažu komisiju sēdēm 
opozīcijas deputātiem izdodas uzzināt 
galvenokārt nejauši. Pat neskatoties 
uz lūgumu viņus informēt par komisiju 

sēžu laiku, tas darīts netiek. Izņēmums 
nebija arī 9.novembra Ventspils pil-
sētas domes Ekonomikas un budžeta 
komisijas sēde, kurā piedalījās Latvijas 
Olimpiskās komisijas prezidents Aldons 
Vrubļevskis, no amata pienākumu pildī-
šanas atstādinātais domes priekšsēdē-
tājs Aivars Lembergs ar saviem vietnie-
kiem, izbijušais SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils”” valdes priekšsēdētājs Uldis 
Boitmanis,  bet ziņoja Ventspils pilsē-
tas domes Kapitāla pārvaldības noda-
ļas vadītāja Rita Ozoliņa.  Sēdē tika 
skatīts jautājums par iespējamo SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils” funkci-
ju pārdali, jaunas biedrības “Ventspils 
olimpiskā vienība” dibināšanu, kura 
tad varētu nemaksāt valstij Uzņēmuma 
ienākuma nodokli. 
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Slimnīca tiek pie 8,36 mlj. eiro 
finansējuma
Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca no Eiropas 
reģionālās attīstības fonda (ERAF) saņems 
finansējums slimnīcas attīstības projektam, 
kas pilnveidos veselības aprūpes kvalitāti 
un pieejamību iedzīvotājiem. Kopumā ERAF 
piešķirtais finansējums būs 8,36 mlj. eiro. 
Slimnīca plāno iegādāties 12 dažādas diag-
nostikas iekārtas, atjaunot un aprīkot vairā-
kas nodaļas.

Nodod 13 000 maisus ar lapām
Noslēgusies tradicionālā rudens lapu vākša-
nas akcija, kuras laikā “Komunālai pārval-
dei” nodoti kopumā ap 13 000 lapu maisu. 
Lapu savākšanas akcija ik gadu tiek rīkota no 
1.oktobra līdz 15.novembrim. Lai gan iedzīvo-
tāji paši izvēlas, kādos maisos lapas tiek ievie-
totas, maisa izmēri tomēr ierasti ir no 150 līdz 
200 litriem. Nākamās lapu savākšanas laikā 
iedzīvotāji tiek aicināti būt godprātīgi un mai-
sos neievietot koku zarus un sadzīves atkritu-
mus, jo lapas pēc izvešanas tiek kompostētas

1,5 mlj. eiro digitālā centra 
projektam
Ministru kabinets atbalstījis 1,5 mlj. eiro pie-
šķiršanu Ventspils digitālā centra (VDC) pro-
jekta “Koplietošanas IKT resursu attīstība paš-
valdību vajadzībām” realizēšanai. Tā mērķis ir 
nodrošināt pašvaldību pakalpojumu sniegšanu 
un klientu apkalpošanu atbilstoši “vienas pie-
turas aģentūras” principam, proti, sniegt iedzī-
votājiem iespēju dažāda veida valsts pakalpo-
jumus saņemt vienuviet. Projekta laikā VDC 
darbībā tiks nodrošināta pašvaldību IKT resursu 
koplietošanas platformas izveide, virtuālo ser-
veru pakalpojumu nodrošināšanas risinājuma 
izveide un ieviešana, IKT drošības risinājumu 
pielietošana un tiks ieviesti citi jauninājumi.

Ūdens skaitītāju rādījumus 
nodod attālināti
Daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā Sarkanmuižas 
dambī 5 visos dzīvokļos ierīkoti jaunākās 
paaudzes skaitītāji, kas ļaus ūdens patēri-
ņa rādījumus nolasīt attālināti. Lēmumu par 
šādu skaitītāju ierīkošanu pieņēmuši paši 
mājas iedzīvotāji, atzīmējot savu piekriša-
nu mājas apsaimniekotāja veiktajā aptaujā. 
Kopumā mājā uzstādīti 94 elektroniski nolasā-
mie ūdens skaitītāji. Viena skaitītāja ierīkoša-
nas izmaksas katram iedzīvotājam izmaksās 
līdz 40 eiro.

Joprojām nevar pabeigt centra 
sākumskolas projektu
Konkursā tiek meklēts projektētājs līdzšinējās 
Ventspils Centra sākumskolas ēkas pārbūvei 
par pirmsskolas izglītības iestādi. Pašvaldības 
uzņēmuma “Ventspils nekustamie īpašumi” 
izsludinātajā iepirkumā par būvprojekta izstrā-
di ēkas Brīvības ielā 15 pārbūvei par bērnudār-
zu piedāvājumus var iesniegt līdz 17.novem-
brim. Būvprojekta izstrādi plānots pabeigt 
līdz 2018.gada februāra beigām. Atvērt mācī-
bu iestādi, kur agrāk atradās vakarskola, bija 
paredzēt jau šajā mācību gadā.

Ventā atkal izceļ nelegālus nēģu 
murdus
Netālu no Lečiem Ventas upē vides inspekto-
ri atkal izcēluši kārtējos nelegālos nēģu mur-
dus. Šis ir kārtējais pierādījums maluzvejnieku 
nekaunībai, taču noķert un vaininiekus sodīt ir 
ļoti sarežģīti, norāda Ventspils vides inspektors 
Miervaldis Apsītis. Pēdējā laikā maluzvejnieki 
uzdarbojas ļoti aktīvi, par to liecina ik nedēļu 
izcelties murdi.

VENTSPILĪ

Lībiešu karoga svētki, kurus mūsu valsts 
otrajai pamattautai piederīgie kopā ar 
latviešiem novembrī svin kopš 1923. 
gada, šomēnes notiks Ventspilī. Pirmo 
reizi un arī vēlāk vairākkārt tādi aizvadī-
ti Mazirbē, vēlāk bijuši arī Rīgā, Kolkā un 
Ventspilī.   

Šī gada deviņu mēnešu laikā SIA «»Ventspils nafta» termināls» pārkrauto naftas 
produktu apjoms sasniedzis 5,14 miljonus tonnu, kas ir par 454 200 tonnām jeb 
8,1% mazāk nekā līdzīgā laika periodā pērn, liecina uzņēmuma publiskotie darbības 
rādītāji. Tiesa, šoruden septembrī uzņēmums pārkrāva 322,7 tūkstošus tonnu naftas 
produktu, un tas ir par 21,5% jeb 57 tūkstošiem tonnu vairāk, salīdzinot ar 2016.
gada septembri. Lai gan pārkrauto naftas produktu apjoms sarucis, tomēr uzņē-
mums cerīgi raugās nākotnē, ja vien kopējās situācijas uzlabošanās iesaistīties visas 
iesaistītās puses un nozare kopumā.

Ziemeļkurzemes reģionālās slimnīcas vadība joprojām klusē saistībā ar Ventspils 
slimnīcā veiktajiem bakteoroloģiskajiem izmeklējumiem pēc tam, kad pēc katarak-
ta operācijas dažādas nopietnības pakāpes komplikācijas skāra desmit pacientus, 
kuriem šī operācija tika veikta Ventspilī. Slimnīca nevēlas neko komentēt, iekams 
Veselības inspekcija nebūs iesniegusi gala slēdzienu. Kad tas būs zināms, pagaidām 
netiek prognozēts.

Apjoms sarūk, 
taču cerība un optimisms nezūd

U 
zņēmuma pārstāve Elīna 
Dobulāne laikrakstam 
“Ventspilnieks.lv” skaidroja, ka 
pārkrauto naftas produktu apjo-
ma kritums uzņēmumā skaidro-

jams ar pārmaiņām kravu plūsmu apjomos 
no Krievijas. “Lai gan Krievija jau kādu laiku 
investē pati savās ostās, lai pārvirzītu kravu 
plūsmu prom no Baltijas valstīm, Krievijas 
dzelzceļa šī gada maija lēmums pārvirzīt 
dzelzceļa šķidro un sauso kravu apjomus, 
netransportējot to cauri Baltijas ostām, ir vēl 

vairāk ietekmējis darbības rādītājus Latvijā,” 
skaidroja uzņēmuma pārstāve.

“”Ventspils nafta” termināls”, tāpat kā citi 
Baltijas valstu ostu termināļi, kas vēsturiski ir 
paļāvušies uz Krievijas šķidro kravu pārvadāju-
miem, pašlaik piedzīvo pārmaiņas, lai pielāgo-
tu darbību jauniem globālā tirgus apstākļiem. 
Uzņēmuma vadība uzskata, ka “jaunajā tirgus 
situācijā, kad iespējams pārkraut daudz mazāk 
kravu nekā iepriekš, jāpalielina ostu kravu 
uzglabāšanas kapacitāte un jāievieš jauni un 
inovatīvi risinājumi”, lai veicinātu tranzīta biz-

nesa ilgtspēju mainīgajā tirgus situācijā. “Šīs 
pārmaiņas skar ne tikai “”Ventspils nafta” ter-
mināls”, bet visu loģistikas ķēdi – dzelzceļa 
kravu pārvadājumus un ostu termināļu darbī-
bas efektivitāti,” norāda uzņēmums.

Pa “Ventspils naftas” grupas uzņēmuma 
“LatRosTrans” naftas cauruļvadu šī gada devi-
ņos mēnešos transportēti 2,8 mlj. tonnu 
naftas produktu, kas ir līdzīgi kā gadu 
iepriekš. Tostarp šogad trešajā ceturksnī pa 
“LatRosTrans” naftas cauruļvadu transpor-
tēti 553 000 tonnu naftas produktu, kas ir 
par 26% vairāk, salīdzinot ar 2016. gada 
trešo ceturksni. Pēc “LatRosTrans” vadības 
atzīmētā, līdz šim šogad transportēto kravu 
apmērs atbilst uzņēmuma vadības izvirzīta-
jiem plāniem.

“”Ventspils nafta” termināls” apgrozījums 
pērn sasniedza 62,855 mlj. eiro, un tas bija 
par 21% mazāk nekā 2015. gadā, bet peļņa 
saruka par 5,8% līdz 13,191 mlj. eiro. 

Joprojām neatklāj, kāpēc pēc 
kataraktas operācijas cieta 10 cilvēki

Kā 
norāda slimnīcas pārstā-
ve Viola Grinvalde, “līdz 
Veselības inspekcijas gala 
slēdzienam papildu infor-
mācija par kataraktas ope-

rāciju komplikāciju izmeklējumu rezultātiem 
netiks sniegta”, tāpat viņa nekomentē, kad 
šāds gala slēdziens varētu būt saņemts, 
norādīja, ka nezina un slimnīca to nevarot 
ietekmēt.

Te gan ir jāatgādina iepriekš publiski paus-
tais paziņojums, ka Ziemeļkurzemes reģionā-
lā slimnīca oktobra beigās uzreiz pēc nega-
dījuma pati ir veikusi paraugu noņemšanu 

bakterioloģiskai kontrolei, lai noskaidrotu, 
kāpēc pacientiem pēc acs kataraktas operā-
cijas radās komplikācijas, kā arī to, ka slim-
nīca veic visus iespējamos pasākumus, lai 
noskaidrotu cēloni. Tika solīts, ka izmeklēju-
mu rezultāti būs zināmi pēc nedēļas. Pirmais 
paziņojums bija, ka rezultāti ir bijuši negatīvi, 
taču pārbaudes turpināšot. 

Šāds precendents Ventspils slimnīcā, kura 
iegulda lielus pašvaldības līdzekļus un vēlas 
celt iestādes reputāciju, ir būtisks pliķis. 
Pašlaik var tikai minēt, vai vaina meklējama 
pašā slimnīcā, vai iemesls ir kāds cits, taču 
ilgstošā klusēšana rada aizdomas. Smagos 

noziegumos apsūdzētais Aivars Lembergs 
savā iknedēļas brīfingā izteica pieļāvumu, ka 
nevar izslēgt arī sabotāžas iespēju no konku-
rentu puses.

Pacientiem radās komplikācijas pēc 14. 
oktobrī (tātad, mēnesis ir pagājis) Ventspils 
slimnīcā veiktajām acs kataraktas operāci-
jām. Deviņi no viņiem vēlāk tika pat ievieto-
ti Paula Stradiņa klīniskās universitātes slim-
nīcā Rīgā. Šiem pacientiem tika konstatēts 
purulents endoftalmīts – acs infekcija. Šī ir 
pirmā reize, kad Ventspils slimnīcā konstatēts 
endoftalmītu. 

Veicot izmeklēšanu, tika paņemti noska-
lojumi un uzsējumi no operācijas zāles virs-
mām, galdiem, krēsliem un grīdām, uzsē-
jumi no izmantotajiem materiāliem, instru-
mentiem, šķīdumiem, uzgaļiem, atkārtotajai 
sterilizācijai nodotajiem instrumentu kom-
plektiem un sterilizācijas iekārtām. Sterilitāti 
noteica arī operācijas zāles gaisam. 

Lībiešu karoga svētki šogad Ventspilī

Uz 
saviem piederības apzinā-
šanās svētkiem  19.novem-
brī pilsētas Kultūras cen-
trā visai kuplā skaitā solī-
juši ierasties ne vien 

Lībiešu (līvu) savienības Ventspils nodaļas 
biedri, bet arī viņu tautieši un atbalstītā-
ji no Mazirbes, Kolkas un Rīgas nodaļām. 
Paredzēts, ka par lībiešu tautas vēsturi un 
kultūru audio un video formātā īsi atgādi-
nās tās pētnieki un zinātāji Baiba Šuvcāne, 
Ieva Ernštreite un citi, ar dziesmām klāt-
esošos sveiks ansambļi Kāndla un Rāndalist 
no Ventspils, Līvlist no Rīgas un Laula no 
Kolkas, bet lībiešu valodas pratēja un skolo-
tāja, līvu tautastērpu rakstu un krāsu zinā-
tāja Zoja Sīle organizēs fotosesiju, kurā tie 
uzziedēs un būs skatāmi visā savā spilgtumā 
un daudzveidībā. Un pats galvenais – svēt-
ku neoficiālajā daļā lībieši kārtējo reizi varēs 
izbaudīt tikšanās prieku un pārrunāt jaunu-
mus. Tie  pēdējos gados aizvien biežāk ir 
pozitīvi kaut vai ar to, ka lībiešu skaits, pre-

tēji daudzu vēl nesen prognozētajam, neiet 
mazumā un neapsīkst aktivitātē. Pagājušajā 
gadā Lībiešu karoga svētki noritējuši Rīgā, 

Mencendorfa namā. 
Līvu savienība dibināta 1923. gada aprī-

lī, bet nedaudz vēlāk, 16 . novembrī, iesvē-
tīts un Irbes mācītājmuižā pirmo reizi mastā 
uzvilkts lībiešu tautas nacionālais simbols 
– zaļibaltzilais karogs. Pēc Līvu savienības 
ieteikuma tas ticis izgatavots Tērbatā, krāsu 
noformējumu piedāvājuši   turienes korpo-
rācijas Curonia studenti, ar zaļo simbolizējot 
Ziemeļkurzemes mežus, ar balto – piekrastes 
smiltis, bet ar zilo atainojot jūru, kura ieskauj 
lībiešu krastu.  Par godu šim notikumam 
toreiz dziedāta lībiešu dzejnieka un sabied-
riskā darbinieka Kārļa Staltes sacerētā Plagā 
loul (Karoga dziesma). Viņš uzrakstījis vārdus 
arī lībiešu himnai “Min izāmō, min sindimō”( 
Mana tēvzeme, mana dzimtene), kurai ir 
tāda pat melodija, kā igauņu un somu valsts 
himnām. Pirmo reizi to lībiešu koris dzie-
dājis par godu somu valodniekam Lauri 
Ketunenam, kad viņš 1925. gadā ciemojies 
Kārļa Staltes mājās Mazirbē. Somu zināt-
nieks pēc tam apgalvojis, ka lībiešu himnas 
vārdi ir emocionāli labāki un pārliecinošāki, 
nekā radu tautām ziemeļos. Savukārt lībiešu 
emblēmu karoga krāsās 1933. gadā zīmē-
jis Miķeļtornī dzimušais Mākslas akadēmijas 
students, profesora Vilhelma Purvīša skol-
nieks Andrejs Šulcs. Mūsdienās tā ir pamatā 
arī Līvu savienības nozīmītei. 
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MAGNETAFONA LENTĒS 
UN SKAIDU SMARŽĀ

 Cik vien Ingu atceras viņas vienaudži, 
viņai allaž piemitis taisnības cīnītājas gars. 
Skolas gados viņa tā dēļ ne reizi vien 
pa mata tiesu izsprukusi no nepatikšanām. 
Mūsdienu bērniem tas varbūt šķitīs netica-
mi, taču padomju laikos pedagogs skolē-
niem varēja gan skarbāku vārdu pateikt, gan 
uzšaut ar lineālu pa pirkstiem vai muguru. 
Tas bija lietu kārtībā. Ingai šī kārtība nešķi-
ta pieņemama, jo īpaši gadījumos, kad sodu 
kāds saņēma netaisnīgi. Tad viņa ilgi tērpi-
nāja mammu – kā tā var būt, tas taču nav 
taisnīgi, kaut kas ir jādara! Bijusi pat gatava 
skriet pie skolas direktora. Viņas mammai 
Jutai nācās pielikt krietnas pūles, lai meitu 
vestu pie prāta… Inga atceras, ka arī vēlākos 
gados viņa nereti iestājusies par taisnīgumu 
un citu cilvēku interesēm. Mamma tad bieži 
teikusi: “Nu ko tu vari tā ņemties ar to savu 
taisnīgumu! Tā tu vienreiz galu dabūsi!” Taču 
Inga gāja vien nosprausto ceļu tālāk, jo “ja 
tu neiestājies par skaidrām pamatvērtībām, 
tad tavai darbībai nav nekādas jēgas”.  

Inga saka, ka “spītnieces gēns” viņai 
iedzimts no tēva Jāņa, kurš savulaik Talsos 
bija labi zināms visiem, kuri cienīja no 
ārzemēm slepus atvestos aizliegto rietu-
mu grupu un ārzemju latviešu ierakstus. Aiz 
Ingas istabas sienas viņam bijis mazs ska-
būzītis, bāztin piebāzts ar magnetofoniem 
un lenšu rituļiem. “Tētim bija pusgari tumši 
mati, viņš ģērbās kā “puķu bērni” kļoše-
nēs , spēlēja ģitāru, un bija ārkārtīgi līdzīgs 
rokenrola karalim Elvisam Preslijam. Es savā 
istabā vienmēr dzirdēju, kad tētis vakaros 
rakstīja lentas.” Mūsu mājas pagalmā ante-

Taisnības cīnītāja  
ar “spītnieces gēnu”
Ingas Antānes vārdu galvenokārt saista ar viņas spraigo cīņu par Latvijas 
tranzīta nozares konkurētspējas saglabāšanu, par Ventspils ostas un tajā 
strādājošo cilvēku interesēm, par vienotā tranzīta koridora izveidošanu 
un ogļu un naftas produktu kravu krituma mazināšanu. Pēdējā laikā Ingu 
asociē arī ar viņas izveidoto reģionālo politisko partiju “Laiks pārmaiņām”. 
Jo interesantāka tā politisko procesu vērotājiem ir tādēļ, ka partija dibinā-
ta Ventspilī. Tomēr par Ingu pašu, par viņas ģimenes saknēm, bērnību un 
studiju gadiem mēs zinām gaužām maz. Kāda ir, no kurienes nāk un kurp 
iet tranzīta nozares “dzelzs lēdija” Inga Antāne?

nas staba galā bija uzstādīts pirmais sate-
līta šķīvis, tādēļ ģimenē vienmēr zinājuši, 
kas notiek pasaulē, bet vakaros tēvs laiku 
pa laikam ģimenei sarīkojis kinovakarus – ar 
projektoru uz palaga pie sienas rādījis fran-
ču komēdijas…Tie bija jaukākie vakari, atce-
ras Inga. Bet no vecajām lentām Inga, kura 
tolaik dejoja Talsu rēvijas grupā ABC, sev 
un kaimiņu meitenēm taisīja kleitas, un tad 
iestudēja dejas. Kā pati smejas, savā izprat-
nē nodarbojusies ar horeogrāfiju.  Tā kā pēc 
profesijas Jānis bija galdnieks - restaurators, 
bērnība Ingai asociējas ar skaidu smaržu un 
arī zināmu spriedzi – padomju laikos visi labi 
apzinājās, ka Jāņa disidenta gars un darbība 
var novest arī pie bēdīgām sekām…

ADVOKATŪRA UN DZĪVES 
NEJĒDZĪBAS

Jurista profesiju un advokātes darbu Inga 
izvēlējās tieši savas taisnīguma sajūtas dēļ. 
Ar “pirmo šāvienu” viņa juridiskajā fakultātē 
netika, toties iestājās LU Sociālo zinātņu fakul-
tātē un studēja politoloģiju. Juridiskā fakultā-
tē Inga iestājās, kad studēja politologos 
2.kursā kursā. Tad nu sanāca tāda nopietna 
slodze. Turklāt mājās bija meita Nikola, kurai 
bija tikai trīs gadiņi. Nu tad, kad šķita, ka nu 
pat vairs nespēj visu “pavilkt”, nāca lielis-
kā iespēja kopā ar profesoru K. Torgānu un 
savu labāko draudzeni Elīnu uzrakstīt mācību 
grāmatu tiesību zinātņu studentiem. 2000.
gadā tapa grāmata “Civiltiesisko līgumu 
paraugi”, no kuras tiesību zinātņu studenti 
mācās joprojām. Pēc jurisprudences studiju 
pabeigšanas Inga saprata, ka vēlas papil-
dināt izglītību ārzemēs. Nosūtīja dokumen-
tus prestižai Humbolta Universitātei Berlīnē, 

un negaidīti ātri saņēma 
paziņojumu, ka ir uzņemta. 
Viņas dēlam Albertam tolaik 
bija tikai viens gadiņš, un 
Ingai nācās apvienot nesa-
vienojamo – studijas Berlīnē 
un ģimeni Rīgā. Gan emo-
cionāli, gan fiziski tas bijis 
ļoti grūts laiks. Viņa prak-
tiski katru nedēļas noga-
li lidoja no Vācijas uz Rīgu 
un atpakaļ. Šajā reisā viņu 
pazinušas jau visas stjuar-
tes. “Savu maģistra darbu 
es praktiski rakstīju lidma-
šīnā, jo laiks, kuru pavadī-
ju pārlidojumos, bija gandrīz 
vienīgais, kurš pilnībā pie-
derēja tikai un vienīgi man. 
Specializējos līgumtiesībās, 
starptautiskajās privāttiesī-
bās un starptautiskajā civil-
procesā, Eiropas komerctie-
sībās un Eiropas maksātne-
spējas procesā. Vēlāk Vācijā 
iegūtās zināšanas nodevu 
tālāk saviem studentiem 
augstskolā “Turība” un ties-
nešiem, lasot lekcijas.”

Pēc atgriešanās Latvijā 
sekoja darbs zvēri-
nātu advokātu birojā 

‘Treilons&Petrovičs”, kurš 2011. gadā pār-
tapa starptautiskā advokātu birojā “Triniti”. 
2010. gadā nokārtoja zvērināta advokāta 
eksāmenu. “Advokāts bieži saskaras ar dzī-
ves nejēdzībām.  Tu redzi, ka cilvēki psiho-
loģiski burtiski tiek iznīcināti ar dažādiem 
sistēmas radītiem “sietiem”. Man samērā 
daudz iznācis strādāt ar lietām, kad cilvē-
kiem smagu saslimšanu ārstēšanai valsts 
atsaka kompensējamos medikamentus. Un 
tad tu saproti – kaut kas tiešām nav kārtībā. 
Bija lieta, kuras izskatīšana vilkās gadiem 
ilgi, un kad mēs Augstākajā tiesā vinnējām, 
attiecīgā medikamenta ražotājs no Latvijas 
jau bija aizgājis. Otrā gadījumā mans klients 
nomira, pirms lieta tika iztiesāta līdz galam. 
Iespējams, viņš būtu aizgājis viņsaulē arī tad, 
ja valsts viņam piešķirtu šo kompensējamo 
medikamentu vēža ārstēšanai. Taču valsts 
viņam nedeva pat cerību! Vienā no mūsu 
pēdējām sarunām viņš teica, ka nevēlas 
cīnīties ar valsti, jo tas pazemo cilvēka, kurš 
visu mūžu ir strādājis un maksājis nodokļus, 
pašcieņu. Tāpēc, ka redzēju, cik daudz mums 
apkārt ir netaisnības un nejēdzību, savulaik 
arī aizgāju uz Reformu partiju. Taču netaisnī-
ba jau nekur nav pazudusi, un arī šobrīd es 
tādēļ mērķtiecīgi eju politikā.”  

DZĪVES PIESPĒLĒTĀ 
“MARIO SPĒLE”

“Es bieži domāju, kādēļ tai pašā valsts 
pārvaldē, nozarēs vai uzņēmējdarbībā tik 
daudzas lietas nesanāk. Tādēļ, ka līdz galam 
netiek izdarīts darbs. Taču to labi var paveikt 
vien tad, ja ir profesionālās kompetences, 
griba, un skaidrs mērķis. Diemžēl ļoti bieži 
mēs, cilvēki savu mērķi – nespējam nofor-
mulēt. Taču mērķim jābūt, bez tā apzinā-
šanās panākumi izpaliks. Vēl viena prob-
lēma ir saskaršanās ar pirmajām nopiet-
najām problēmām. Nespēdams tās uzreiz 
pārvarēt, cilvēks ļoti bieži padodas, un tikai 
tie “trakie”, kuri iztur, šajā pasaulē kaut ko 
sasniedz. Lasot slavenu cilvēku biogrāfijas, 
gribas izsaukties – ak Dievs! Kam visam gan 

viņš ir izgājis cauri! Nevienam panākumi nav 
atnākuši tā “hops!”paši par sevi’.” 

Stāstot par mērķtiecīgu darbu un ceļu 
uz panākumiem, Inga velk paralēles ar 
deviņdesmito gadu vidū tik populāro spēli 
“Mario”. Atcerieties tās mazās spēļu konso-
lītes, kur Mario bija jāpārvar viens šķērslis 
pēc otra, lai spēlētājs tiktu nākamajā līme-
nī? Inga saka, mēs dzīves panākumu spēlē 
esam līdzīgā lomā – ja nepārlecam kādu 
grūtību vai problēmu radīto “bedri”, atkrī-
tam atpakaļ iepriekšējā līmenī, un viss atkal 
jāsāk no sākuma. “Panākumus gūst tikai tie, 
kuri nepadodas, un atkal un atkal lec savai 
“bedrei” pāri. Bet katrā nākamajā līmenī tās 
platums un dziļums arvien palielinās…  Taču 
ja tev nav mērķis uzkāpt līdz pašai augšai un 
vinnēt, nemaz nesāc spēli. Ja ir, tad ej vien 
uz priekšu ar visām asarām, puņķiem un asi-
nīm. Jo citu variantu vienkārši nav,” tā Inga.

PIRMĀS “BEDRES”, 
GANU VASARA UN VENTSPILS

Savas pirmās “bedres” Inga pārvarēja, 
pusaudzes gados vasarās atpūtas vietā  strā-
dājot. Inga izbaudījusi gan auklītes un telpu 
uzkopējas gaitas bērnudārzā, gan palīdzējusi 
mammai, kura tolaik strādāja Talsu univer-
sālveikalā. Taču visspilgtāk atmiņā paliku-
si kāda vasara Dursupē, kur Inga, tolaik vēl 
divpadsmitgadīgs meitēns, kopā ar brālēnu 
Kasparu un tēvoci uzpasēja kolhoza govis. 
Padomju gados govis bija ierasts vasarās 
laist diennakts ganībās, un saprotams, ka arī 
naktīs ganāmpulks bija kādam jāpieskata. 
Toreiz vasara padevusies drēgna, naktis biju-
šas aukstas, bet, kad ganāmpulks sagūlis ap  
ganu telti, no gotiņām nācis tāds karstums, 
ka rāvuši vaļā telts durvis. Tajā vasarā Inga 
pirmo reizi nogrieza savu garo bizi. Pēc ganu 
vasaras mati bijuši tā piesūkušies ar ganību 
smārdu un turklāt vēl savēlušies pakulās, ka 
tēta māsa, kura Talsos strādāja par frizieri, 
izteica nepārsūdzamu verdiktu – nogriezt!  

Ar mammu Jutu un tēti Jāni.
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Kāpēc tāds gājiens ir nepieciešams? 
Izrādās, visa sāls slēpjas finansiālās palī-
dzības sniegšanā “Augstas klases sportis-
tu atbalsta programmas” ietvaros. Ja 2016. 
gadā šiem mērķiem tika novirzīti vairāk kā 
490 tūkstoši eiro, tad šogad naudiņa jau ir lie-
lāka – 536 tūkstoši eiro. Minētā programma 
tiek finansēta piesaistot LOK un pašvaldības 
finansējumu, kā arī saimnieciskās darbības 
un reklāmas ieņēmumus. 

Visa bēda tā, ka sākot no 2018.gada arī 
par ar saimniecisko darbību nesaistītiem 
izdevumiem būs jāmaksā uzņēmuma ienā-
kuma nodoklis 25% apmērā. Taču biedrībām 
un nodibinājumiem šāds nodoklis jāmaksā 
nav, tādēļ minētai programmai paredzēto 
naudu plānots novirzīt uz jaundibināmo bied-
rību. Citiem vārdiem – tas ir elegants veids, 
kā pilnīgi likumīgā kārtā izvairīties no UIN 
maksāšanas. Ņemot vērā sēdē apspriežamā 
jautājuma sensitīvo saturu, internetā tā tran-
slēta netika.

Deputāts Aivis Landmanis informēja, ka 
Apvienotā saraksta deputāti par šo sēdi uzzi-
nājuši nejauši, un viņa, kā arī deputāta Ivara 
Landmaņa ierašanās sēdē klātesošajos esot 
izsaukusi manāmu apjukumu. “Lūdzām mūs 
nodrošināt ar izskatāmā jautājuma doku-
mentiem, taču  Aivars Lembergs viņam 
pašam pieejamās dokumentu kopijas mūsu 
rīcībā nodot atteicās, bet domes darbinieki 
steidza materiālus slēpt. Tikai pēc atkārtotas 
uzstājīgas dokumentu pieprasīšanas, Kapitāla 
pārvaldības nodaļas vadītāja Rita Ozoliņa solī-
ja ar pieprasītājām dokumentu kopijām mūs 

Deputātiem dokumentus bez cīņas nedod, jeb kā 
LOK un Ventspils pašvaldība kārtējo biedrību tapina

Smagos noziegumos apsūdzētais un no 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja 
amata pildīšanas atstādinātais Aivars 
Lembergs aicināts 27. novembrī ierasties 
un atbildēt uz deputātu jautājumiem tā 
dēvētās “oligarhu lietas” Saeimas parla-
mentārās izmeklēšanas komisijas sēdē. 
Viņš kļūs par otro oligarhu, kurš klātienē 
tiks izvaicāts saistībā ar iepriekš žurnālā 
“IR” publiskotajām tā dēvētajām “Rī-
dzenes sarunām”, kura autentiskumu 
A.Lembergs ir kategoriski noraidījis un 
dažādos ceļos centies publikācijas un 
žurnālu diskreditēt, apsaukājot redakci-
jas žurnālistus par “sorosoīdiem”.

3. turpinājums

1990. gada novembris. Ventspils ir vie-
nīgā republikas provinces pilsēta, kuras 
izpildkomitejā izveidota ārlietu nodaļa. Ar 
tās aktīvu rīcību tiek atjaunoti tradicionālie 
kultūras un ekonomiskie sakari ar Eiropas 
valstīm, it īpaši ar Skandināviju. To ietva-
ros Zviedriju apmeklējuši sporta darbinie-
ki, bibliotekāri, stažējušies ārsti, ar kapitā-
listisko pieredzi iepazinušies milicijas un 
ugunsdzēsēju dienesta pārstāvji, komunā-
lo pakalpojumu sniedzēji, kultūras ļaudis. 
Sadarbība veidojas arī ar Štrālzundi Vācijā, 
Porvo Somijā, Roterdamu Holandē.

1990. gada novembris. Ventspils Jūras 
tirdzniecības ostas kultūras namā bija pul-
cējušies vairāki simti Vissavienības nozī-
mes uzņēmumos strādājošo, lai noklausī-
tos LKP pilsētas komitejas 1. sekretāra V.I. 
un republikas AP deputāta, Baltijas robe-
žapsardzības apgabala komandiera, ģene-
rālleitnanta V.G. ziņojumu par politisko stā-
vokli pilsētā. Cita starpā ģenerālis paziņo-
ja, ka armija savā aizsardzībā ņem Ļeņina 
pieminekli Ventspilī. Pieņemtajā rezolūci-
jā sanāksmes dalībnieki pieprasīja ieviest 
Latvijā PSRS Prezidenta pārvaldi, lai saval-
dītu šeit vērojamo nacionālistisko psihozi. 
Tajā tika atzīts arī, ka strādnieku šķiras vie-
nīgais glābējs un atbalsts Latvijā ir Padomju 
Armija.  

1990. gada novembris. Ventspils Jūras 
tirdzniecības ostā uzsākta vācu firmas 
“Krupp atlas elektronik” krasta radiolokāci-
jas sistēmas uzstādīšana. Tā paredzēta kuģu 
ienākšanas un iziešanas nodrošināšanai, 
operatīvās situācijas kontrolei kravu rajonos 
un reidā. Krupa firmas tehnika, kas maksā 
apmēram trīs miljonus rietumvācu marku, 
nomainīs analogu, taču mazāk drošu un 
efektīvu padomju radiolokācijas sistēmu. 
Bezavāriju darbs Ventspilī īpaši svarīgs, jo 
kuģos pārsvarā tiek iekrautas sprādzienbīs-
tamas un indīgas vielas.  

1990. gada novembris. Ventspils garni-
zona virsnieku namā pulcējās novadā izvie-
toto PSRS karaspēka daļu komandieri un 
politdarbinieki, vietējās varas, sabiedrisko 
organizāciju un reliģisko konfesiju pārstāv-
ji. Saiets noticis pēc padomju militāristu 
ierosinājuma, lai veiktu priekšdarbus apaļā 
galda organizēšanai, kurā piedāvāts runāt 
par padomju armijas un vietējās sabiedrī-
bas konsolidēšanas iespējām. Debates biju-
šas ilgas un ne vienmēr korektas, apaļo 
galdu lemts sarīkot pēc pāris mēnešiem.  

1990.gada decembris. Arestēts kafej-
nīcas “Ventspils” šveicars, 22 gadus vecais 
V.A. Viņš tiek apsūdzēts viltotas naudas 
– 500 rietumvācu marku pārdošanā par 
diviem tūkstošiem rubļu. Kad darījuma 
partneris atklājis, ka ir piekrāpts un mēģi-
nājis savus rubļus atgūt, “valūtas” speku-
lants pieprasījis no viņa papildus samaksu – 
piecus tūkstošus rubļu par neslavas celšanu. 
Pēc palīdzības cietušais griezies Ventspils 
reģionālajā prokuratūrā. 

1990. gada decembris. Jaunajā gadā 
pilsēta ieiet ar milzīgu budžeta deficītu. 
Lai to kaut daļēji segtu pašu spēkiem, pil-
sētas uzņēmumos veidos tur ražoto preču 
apmaiņas fondu, pret kuru citur centīsies 
iemainīt vajadzīgo tehniku, iekārtas un 
materiālus. Tiks strādāts, lai panāktu tais-
nīgākus atskaitījumus no Ventspilī izvie-
totajiem Vissavienības uzņēmumiem par 
ostas un dzelzceļa izmantošanu, tai skaitā 
valūtā.  Paredzēts slēgt ilglaicīgus savstar-
pējus saimnieciskos darījumus ar Ventspils, 
Latvijas un citu republiku uzņēmumiem un 
organizācijām, līdz ar to reāli pārejot uz tir-
gus un bartera attiecībām.

Atskats netālā 
Ventspils pagātnē

 turpinājums no 1. lpp. nodrošināt pēc attiecīgās sēdes beigām,” 
atbildot uz jautājumu par sēdes norisi stāstīja 
Aivis Landmanis.

SOLĪTS MAKĀ NEKRĪT
Teorētiski dokumentu saņemšanas jau-

tājumam ar šo solījumu vajadzētu būt atri-
sinātam, taču pēc sēdes beigām apvienotā 
saraksta pārstāvjus gaidīja nepatīkams pār-
steigums. Sēdei beidzoties, Ozoliņas kun-
dze tik steidzīgi devās prom, ka deputātiem 
nācās viņai sekot, lai  atgādinātu par solījuma 
nekavējošu izpildi. Kā jau minēts, saskaņā ar 
likumu deputātiem ir visas tiesības saņemt 
viņu pilnvaru realizēšanai nepieciešamos 
dokumentus, un, tā kā šajā gadījumā runa 
bija par iespējamo Ventspils OC funkciju pār-
valdi, tad deputātiem savu vēlētāju interešu 
pārstāvībai bija ne vien tiesības, bet arī pie-
nākums pieprasīt sīku un detalizētu informā-
ciju par to, kurp tad tādā gadījumā aizplūdīs 
arī Ventspils nodokļu maksātāju nauda.  Pēc 
A.Landmaņa stāstītā R.Ozoliņa mēģinājusi 
izvairīties, un tikuši meklēti iemesli solījuma 
nepildīšanai vai daļējai pildīšanai. 

DOMĒ VAR GAIDĪT 
TIESU IZPILDĪTĀJU

Saskaņā ar Apvienotā saraksta deputātu 
stāstīto, sākotnēji paziņots, ka deputātiem 
nepienākas informācija, kura saistīta ar aug-
stas klases sportistu atbalsta programmu. 
Pēc tam mēģināts vispār nedot dokumen-
tus, paziņojot, ka deputātiem esot jāiesniedz 
rakstisks pieprasījums. Ticis draudēts pat ar 
policijas izsaukšanu. Tad sarunai pievienojies 
A. Lemberga vietnieks G. Blumbergs un pazi-

ņojis, ka domes deputātiem ir tiesības pie-
dalīties sēdē, bet nav tiesības saņemt sēžu 
materiālus. Saprotot, ka visus dokumen-
tus tajā brīdī nebūs iespējams saņemt, tika 
panākta “vienošanās” un deputātiem tika 
izsniegta daļa no Ekonomikas un budžeta 
komisijā skatītajiem materiāliem.

Deputātiem pagaidām vēl nav izdevies 
saņemt: SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” 
2017. gada ziedojumu un reklāmas līgu-
mu finansējuma pārskatu; SIA “Olimpiskais 
centrs “Ventspils”” mērķfinasējuma aug-
stas klases sportistu atbalsta programmai un 
sporta attīstībai 2016.un 2017.gadu pārska-
tu. Varam tikai minēt, kas šajos dokumen-
tos ir slēpjams no deputātiem un Ventspils 
sabiedrības.

Savukārt runājot par G.Blumberga kunga 
apgalvojumu, ka deputātiem nav tiesības 
saņemt sēžu materiālus, nocitēsim dažas rin-
das no LR Augstākās tiesas Administratīvo 
lietu departamenta 2016. gada maija lēmu-
ma lietā par kādas novada domes deputā-
ta prasību pret novada pašvaldību, kura arī 
bija nospriedusi, ka deputātam dokumentu 
kopijas nav jāizsniedz. Proti, “Ja pašvaldības 
domes deputātam ir tiesības saņemt infor-
māciju no pašvaldības iestādēm un kapitāl-
sabiedrībām, tad vēl jo vairāk šādas tiesī-
bas viņam ir attiecībā uz pašas domes rīcībā 
esošo informāciju.” 

Tikmēr Ventspils domes opozīcijas deputāti 
ir apņēmības pilni mainīt desmitgadēs pastā-
vošo kārtību. Ja būs nepieciešams, pēc doku-
mentiem deputāti turpmāk ieradīsies tiesīb-
sargājošo iestāžu darbinieku, notāru, tiesu 
izpildītāju pavadībā. 

“Oligarhu lietas“ izmeklēšanas komisijā 
izvaicāšanā kārta pienākusi Lembergam

V 
iens no trim oligarhiem – Ainārs 
Šlesers – jau piedalījās komi-
sijas sēdē 30.oktobrī. Viņš sev 
ierastajā manierē populistis-
ki pauda, ka neesot publiskotas 

tās sarunas, kur, piemēram, eksprezidents 
Valdis Zatlers “zvana un lūdzas”, lai poli-
tiķis atbalsta V.Zatlera pārvēlēšanu Valsts 
prezidenta amatā. Tā viņš netieši aplieci-
na, ka šādas sarunas ir notikušas, līdz ar 
to vairojot pārliecību, ka sarunās ir pie-
dalījies arī smagos noziegumos apsūdzē-
tais A.Lembergs. Ņemot vērā, ka A.Šlesers 
neesot paudis atbalstu, vēlāk sekojusi par-
lamenta atlaišana, norādīja no politikas aiz-
gājušais A.Šlesers. Viņš akcentēja, ka nav 
apstiprinājusies neviena epizode, par ko tie-
sībsargājošās iestādes sāka kriminālprocesu 
2011.gadā. Tomēr parlaments šīs lietas dēļ 
tika atlaists. Lai gan juridiski par to nevar 
saukt pie atbildības, tomēr reāli par to esot 
atbildīgs tieši V.Zatlers, uzskata populists 
A.Šlesers. Uz vairākiem ar “oligarhu lietu” 
saistītajiem jautājumiem bijušais politiķis 
izvairīgi neatbildēja, norādot, ka būtu gatavs 
runāt par “visu lauku”, ja tiktu publiskots arī 

ar V.Zatleru pārrunātais. Komisija decem-
bra sākumā izvaicās arī pašu ekspreziden-
tu, kurš jau kategoriski noliedzis A.Šlesera 
apmelojošos apgalvojumus.

Kā nākamais no oligarhu trio uz parlamen-
tārās izmeklēšanas komisijas sēdi aicināts 
tieši A.Lembergs. Sagaidāms, ka arī šajā reizē 
A.Lembergs turpinās vispārināti prātuļot un 
izteikties ne pēc būtības, kā tas šajā jautājumā 
jau vairākkārt ir pierādījies dzīvē gan tā dēvē-
tajās Lemberga iknedēļas preses konferen-
cēs, gan intervijās masu medijos un paša Rīgā 
sasauktajā brīfingā, kā arī tiesvedības procesā.

Parlamentārā izmeklēšanas komisija tika 
izveidota pēc tam, kad žurnāls “IR” jūnijā 
publiskoja viesnīcā “Rīdzene” notikušās saru-
nas, kurās A.Šlesers, A.Lembergs un citas 
ietekmīgas amatpersonas kārtojušas biznesa 
un politikas lietas, bieži vien leksikā izman-
tojot arī rupjus vārdus un citus cilvēkus paze-
mojošus komentārus. A.Lembergs pats pub-
liski paudis, ka neesot pierādījumu šo saru-
nu autentiskumam, uzskatot, ka tā ir kārtē-
jā safabricētā lieta pret viņu. Kādu kārtējo 
“šovu” demonstrēs A.Lembergs, varēs vērot 
arī komisijas sēdes tiešraidē.

Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
birojs (KNAB) laika posmā no 2009. līdz 
2011.gadam veica šo sarunu noklausīšanos 
un tās kalpoja kā viens no galvenajiem pie-
rādījumiem tā dēvētajā “oligarhu lietā”, kas 
tika ierosināta 2011.gadā pēc Krimināllikuma 
pantiem par kukuļņemšanu, kukuļdošanu, 
noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu legalizēša-
nu, dienesta stāvokļa ļaunprātīgu izmantoša-
nu un valsts amatpersonām likumā noteik-
to ierobežojumu pārkāpšanu. KNAB šo lietu 
izmeklēja vairākus gadus, tomēr izrādījās, ka 
noklausītās sarunas neesot pietiekams pie-
rādījums apsūdzību celšanai, tāpēc krimināl-
process tika izbeigts.

Piemēram, saistībā ar vienu no sarunās 
minētajiem gadījumiem kriminālprocess tika 
izbeigts pret A.Šleseru, kurš būdams ieintere-
sēts, lai Rīgas brīvostas valdes priekšsēdētāja 
amatā tiktu iecelts Andris Ameriks, 2010.gada 
oktobra sākumā piedāvājis A.Lembergam, ka 
viņš panāks A.Lembergu interesējoša līguma 
noslēgšanu starp Rīgas brīvostas pārvaldi un 
SIA “Mediju nams”. To, vai šī “noraktā” lieta, 
par kuru tik droši bija oligarhu trio, atkal tiks 
atjaunota, vēl nav skaidrs. 
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1988. gada 14. jūnijā notika demonstrācija Rīgas centrā uz 
Sibīriju izsūtīto cilvēku piemiņai, kad gājiena priekšgalā tika 
pacelts sarkanbaltsarkanais karogs.

SARKANBALTSARKANĀ KAROGA STĀSTS
Pirmo reizi sarkanbalstarkano karogu Svētā gara tornī uzvil-

ka 1918. gadā, tomēr  Latvijas karogs ir viens no senākajiem 
karogiem pasaulē. Par to, vēstot par zemgaļu virsaiša Nameja 
gājienu uz Rīgu 1279. gadā, stāstīts jau trīspadsmitā gadsim-
ta “Atskaņu hronikās”.

“No Cēsīm tomēr, kā esmu dzirdējis, bija zemes sargos uz 
Rīgu atnācis kāds brālis ar kādiem simts vīriem. Tiem paziņo-
jot to vēsti, tie smuki glīti gāja turp, ar karogu sarkanā krāsā 
baltu strīpu pa vidu pa tagadējai cēsnieku parašai. Bet Cēsis, 
tā sauc kādu pili, kurai tāds karogs, un tā atrodas Latviešu 
zemē, kur sievietes pa paradumam jāj gluži kā vīri. Tas latvie-
šu karogs; to varu jums patiešām sacīt.”

Par sarkanbaltsarkanā karoga rašanos ir savas leģendas. 
1936. gadā apgāda „Grāmatu Draugs” izdotajā „Latvijas 
karoga vēsturē” atrodami  pat divi nostāsti par tā rašanos. 
Populārākais vēsta – kādā kaujā latvieši atņēmuši ienaidnie-
kam baltu karogu, taču kaujā ievainots latviešu virsaitis. Viņš 
noguldīts uz baltā karoga, licis sasaukt visus karotājus un 
solīt, ka vīri cīnīsies, līdz dzimtā zeme būs brīva. Bet karogs 
no virsaiša asinīm tapis sarkans, un  tikai tur, kur atradies viņa 
ķermenis, palikusi balta svītra. Latvieši ar šo karogu devušies 
cīņā un uzvarējuši. 

Par sarkanbaltsarkanā karoga atdzimšanu pēc vairāk kā 
piecsimt gadiem jāsaka paldies Tērbatas universitātes latvie-
šu studentiem, kuri Vispārējo latviešu dziesmu svētku laikā 
Rīgā 1873. gadā kā goda kārtībnieku atšķirības zīmes nēsāja 
sarkanbaltas krūts lentes. Arī pirmais latviešu Dziesmu svētku 
karogs bija šūdināts sarkanbaltos krāsu toņos. 

KAROGA ATDZIMŠANA. XX GADSIMTA SĀKUMS
Bet mūsu nacionālā karoga izveide notika Pirmā pasau-

les kara laikā. 1915. gadā, veidojot latviešu strēlnieku batal-
jonu karogus, atsevišķi mākslinieki piedāvāja karogu metiem 
sarkanbaltsarkanās krāsas. Pēc pedagoga un žurnālista Jāņa 
Lapiņa meta sarkanbaltsarkano karogu 1916. gada otrajā pusē 
izgatavoja viņa skolniece, Valmieras bēgļu patversmes skolotā-
ja Marianna Straumane. Šajā karogā baltā svītra aizņem vienu 
piektdaļu no karoga platuma, bet tā augšējā stūrī izšūta dzel-
tena saule. Tas ir pirmais zināmais un reāli izgatavotais latvie-
šu nacionālais karogs, kas arī saglabājies līdz mūsu dienām. 

1917. gada maijā Latviešu mākslas veicināšanas biedrī-
ba pieņēma lēmumu kā Latvijas karoga variantu atbalstīt 
Anša Cīruļa un Voldemāra Tones zīmēto karoga metu, bet par 
Latvijas karoga krāsu proporcijām mums jāpateicas fotogrā-
fam Jānim Riekstam, kurš 1918. gadā laida klajā pastkar-
tes ar Anša Cīruļa metu idejai par latviešu karogu. Cīrulis bija 
izdomājis krāsu salikumu, bet nebija noteicis krāsu proporciju 
– divi pret viens pret divi. Tā izveidojās Rieksta izdotajās past-
kartēs, un tā tapa Latvijas sarkanbaltsarkanais.

1918. gada 18. novembrī, Latvju operas (tagadējā 
Nacionālā teātra) ēkā Rīgā proklamējot Latvijas Republiku, 
zāle bija dekorēta ar sarkanbaltsarkano karogu, bet 1921. 
gada 15. jūnijā Satversmes sapulcē pieņēma “Likumu par 
Latvijas Republikas karogu un ģerboni”. Savukārt karoga 
krāsu kā tumši karmīnsarkanu definēja tikai 1922. gadā.

KĀ TAPA LATVIJAS VALSTS ĢERBONIS
Latvijas valsts vizuālās simbolikas izveide nevedās vieg-

li – ģerboni, kādu to zinām pašlaik, pēc spraigām deba-
tēm Latvijas Republikas Satversmes sapulce ar 68 balsīm 
no 98 apstiprināja tikai 1921. gada 15. jūnijā. Tiesa, arī līdz 
tam Latvija gluži bez sava simbola neiztika – par to kalpoja 
uzlecošās saules emblēma vai saulīte. Jau nākamajā dienā 
pēc Latvijas neatkarības proklamēšanas — 1918. gada 19. 
novembrī — Latvijas Tautas padomes prezidijs nolēma rīkot 
konkursu jauna Latvijas valsts nacionālā simbola radīša-

Latvijas valstiskuma simboli
Jau nākamgad Latvijas valsts svinēs savu simtgadi. Kā valsts mēs esam ļoti jauni, kā nācija – seni – ar 
savu vēsturi, vērtībām un simboliem. Simboli kā spēcīga valoda nemateriālo vērtību izteikšanai cil-
vēcei bijuši kopš pašiem pirmsākumiem. Savi simboli ir arī Latvijai, un par katru no mūsu valstiskuma 
simboliem ir savs stāsts.

17. septembrī izveidotā Heraldikas apakškomisija, kura izslu-
dināja konkursu, taču neviens no iesniegtajiem metiem 
heraldikas likumiem tā arī neatbilda. Nolēma rīkot otru, šoreiz 
slēgtu konkursu. Uz to uzaicināja četrus māksliniekus, un 
viņiem tika doti jau konkrēti norādījumi par Latvijas teritorijā 
pastāvējušo seno valstisko veidojumu simbolikas iekļaušanu 
jaunajā ģerbonī. 

Heraldikas apakškomisija apstiprināja mazpazīstama māks-
linieka Vilhelma Krūmiņa skici, ko nodeva uzlabošanai grafi-
ķim profesoram Rihardam Zariņam. Lai gan lai gan Vilhelma 
Krūmiņa zīmētā ģerboņa skice nav saglabājusies, zināms, ka 
viņš sākotnēji piedāvājis sauli iekrāsot sudraba krāsā, bet trīs 
zvaigžņu vietā novietot tautumeitas vainagu. 

KO VĒSTA VALSTS ĢERBOŅA SIMBOLI?
Satversmes sapulces balsojumā par valsts ģerboni 1921.

gada 15.jūnijā pieņemtais ģerboņa apraksts daudz neatšķiras 
no šodien spēkā esošajā likumā “Par Latvijas valsts ģerbo-
ni” atrodamā apraksta. “Valsts lielā ģerboņa vairogs ir dalīts 
un apakšā skaldīts. Augšā: no zilā laukuma apakšējās malas 
paceļas zelta saules puse. Apakšā labā pusē: stāvošs pa krei-
si pagriezies sarkans lauva sudrabā (Kurzeme un Zemgale). 
Apakšā kreisajā pusē: sarkanā laukā stāvošs pa kreisi pagrie-
zies sudraba greifs ar zobenu labajā ķetnā (Vidzeme un 
Latgale). Virs vairoga: trīs zelta zvaigznes. Vairoga turētāji: 
sarkans lauva labajā pusē un kreisā pusē sudraba grifs. Zem 
vairoga: stilizēts ozola lapu pinums un sarkanbaltsarkana 
lente valsts karoga samēros.”

Ko nozīmē ģerboņa elementi? Uzlecoša saule simboli-
zē jaunas valsts dzimšanu un uzvaru pār tumsu. Ozola zari 
ir vīrišķības un izturības simbols. Trīs zvaigznes simbolizē 
Latvijas novadus un to vienotību. Heraldiskie zvēri — grifs 
un lauva apliecina pēctecību un Latvijas sastāvdaļu piede-
rību agrāk pastāvējušiem valstiskiem veidojumiem ar senu 
vēsturi un Eiropā atzītu simboliku. Sarkanais lauva pārstāv 
Kurzemes un Zemgales hercogistes ģerboni, cariskās Krievijas 

laikā Kurzemes guberņas ģerboni, un tiek uzskatīts par 
Kurzemes simbolu. Savukārt grifs pārstāv Latgali un Vidzemi. 
Šis simbols nāk no Pārdaugavas hercogistes (Ducatus Livoniae 
Ultradunensis) ģerboņa, kuru tai 1566. gadā piešķīra Polijas 
karalis  Sigismunds II Augusts.  

DZIESMA, KURA PATI IZAUGA LĪDZ HIMNAI
Stāstā par Latvijas valsts himnu nozīmīga loma ir vēl  

kādam mūsu nacionālās identitātes un kultūras simbolam 
– Dziesmusvētkiem. 

Pirmie vispārējie latviešu dziedāšanas svētki notika 1873. 
gadā, kad Latvija vēl bija cariskās Krievijas impērijas sastā-
vā. Uz svētkiem sabrauca 45 kori no Vidzemes un Kurzemes, 
un svētkos piedalījās 1003 dziedātāji. Pirmajiem Dziesmu 
svētkiem Baumaņu Kārlis sarakstīja dziesmu „Dievs, svētī 
Latviju”. Tolaik viņš dzīvoja Pēterburgā, strādāja par skolotā-
ju un atsūtīja dažas paša uzrakstītas dziesmas Rīgas Latviešu 
biedrībai. Dziesmusvētku koprepertuāram paņēma divas citas 
dziesmas, “Dievs, svētī Latviju” paliks ārpus repertuāra, jo šo 
dziesmu aizliedza cenzūra. Taču dziesmu  iemācījās Baltijas 
skolotāju semināra koris, un kad zālē nāca iekšā visi uz pir-
majiem Dziesmussvētkiem sabraukušie kori, “Dievs, svētī 
Latviju” skanēja kā apsveikuma dziesma Rīgā sabraukušajiem 
vidzemniekiem un  kurzemniekiem. 

Pirmo reizi kopkoris to atļāvās dziedāt tikai 1895. gadā 
Ceturtajos Vispārējos latviešu Dziesmu svētkos Jelgavā. 
Latvijas vārds tajā, izņemot pirmo rindu, tika aizstāts ar vārdu 
“Baltija”, taču 1905. gada revolūcijas laikā to atkal nomai-
nīja ar Latviju. Piektajos Vispārējos latviešu Dziesmu svēt-
kos 1910. gadā cara administrācija atļāva šo dziesmu atska-
ņot otrā koncerta beigu daļā: pie ērģelēm toreiz bija Alfrēds 
Kalniņš, bet pie diriģenta pults – Jāzeps Vītols. Saglabājušās 
liecības, ka tādējādi tā centusies novērst cilvēku celšanos 
kājās skanot šai tautas himnai. Tomēr tas nelīdzēja – atska-
not pirmajām mūzikas taktīm, sanākušie cits pēc cita cēlu-
šies augšā.

Latvijas Republikas proklamēšanas svinīgajā sēdē Latvijas 
Nacionālajā teātrī 1918. gada 18. novembrī klātesošie melo-
diju nodziedāja trīs reizes, un līdz ar to dziesma neoficiāli 
kļuva par Latvijas valsts himnu. 1920. g. 4. jūnijā “Dievs, svētī 
Latviju” Latvijas Satversmes sapulcē apstiprināta par Latvijas 
Valsts himnu, bet Likumu par valsts himnu Saeima pieņēma 
1928. g. 25. septembrī. 

Tautas lūgšana “Dievs, svētī Latviju!” no jauna par Latvijas 
valsts himnu oficiāli kļuva ar LPSR Augstākajā padomē pie-
ņemto 1990. gada 15. februāra likumu, un tā gada vasarā 
tā pirmo reizi Latvijā atkal skanēja Dziesmu svētku kopkora 
dziedāta. 

Uzlecoša saule simbolizē jaunas valsts dzimšanu 
un uzvaru pār tumsu. Ozola zari ir vīrišķības 
un izturības simbols. Trīs zvaigznes simbolizē 
Latvijas novadus un to vienotību.

nai. Uzvarēja Burkarda Dzeņa piedāvātais saules simbols ar 
burtu “L” un trim zvaigznēm centrā, bet lejasdaļā bija attē-
lota zeme un upe, ko laika gaitā aizvietoja sarkanbaltsarka-
nā karoga lente. Saule simbolizēja jaunas valsts attīstību un 
cerības, burts “L” — Latviju, trīs zvaigznes — Latvijas nova-
dus. Savukārt saules stari simbolizēja Latvijas apriņķu skaitu 
— sākumā 17, vēlāk 19.

Taču ar saules emblēmu vien jaunās valsts vizuālai repre-
zentēšanai bija par maz. Pasaulē valdīja savi heraldikas liku-
mi, un saules emblēma tiem neatbilda. Pie jauna valsts sim-
bola izstrādes ķērās klāt Satversmes sapulces 1920. gada 
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BŪVNIECĪBAS APJOMS 
KĀPIS PAR 25%
Būvniecības produkcijas apjoms šā gada 
3.ceturksnī, salīdzinot ar 2016.gada attie-
cīgo periodu, pēc kalendāri izlīdzinātiem 
datiem salīdzināmajās cenās pieauga par 
25%, liecina Centrālās statistikas pārvaldes 
dati. Būvniecības produkcijas apjoms fak-
tiskajās cenās bija 580,8 mlj. eiro.

LŪDZ EIROPAS PALĪDZĪBU 
PLŪDU SEKU NOVĒRŠĀNĀ
Zemkopības ministrija (ZM) vērsusies 
Eiropas Komisijā (EK) ar lūgumu sniegt 
finansiālu palīdzību no ES Solidaritātes 
fonda šā gada vasaras un rudens lietavu 
radīto plūdu seku novēršanai. Saskaņā ar 
nosacījumiem uz palīdzību var pretendēt 
valsts, kur dabas katastrofas izraisītie tie-
šie zaudējumi pārsniedz 3 mljrd. eiro, kas 
Latvijas gadījumā ir 145,74 mlj. eiro. Latvijā 
radītie plūdu zaudējumi pārsniedz 145,74 
mlj. eiro.

AUGSTĀKĀ NODARBINĀTĪBA 
20 GADU LAIKĀ
Nodarbinātības līmenis Latvijā gada laikā 
palielinājies par 1,8% un šā gada trešajā 
ceturksnī sasniedza augstāko līmeni pēdē-
jo 20 gadu laikā – 63,6%. Tikai 2008.gada 
2.ceturksnī nodarbinātības līmenis pārsnie-
dza 63% un bija 63,1%, liecina Centrālās 
statistikas pārvaldes Darbaspēka apseko-
juma rezultāti.

ALGAS KĀPUMS 16 GADU 
LAIKĀ AUDZIS ČETRAS 
REIZES
Teju četras reizes pēdējo 16 gadu laikā ir 
audzis vidējais atalgojums valstī. 2001.
gadā vidējais neto atalgojums bija 164 eiro 
mēnesī, bet 2016.gadā tas ir sasniedzis 
631 eiro. Šī naudas summa tālu atpaliek 
no tā atalgojuma, ko reāli mūsu tautieši 
var saņemt, strādājot ārvalstīs.

NEATBRĪVOS ROMUS 
NO SOCIĀLO IEMAKSU 
VEIKŠANAS
Saeimas Sociālo lietu komisija, pirms otrā 
lasījuma spriežot par grupām, kuras būtu 
atbrīvotas no obligātās veselības apdroši-
nāšanas iemaksām, noraidīja priekšliku-
mu atbrīvot no iemaksām romu tautības 
cilvēkus, bet citu priekšlikumu izskatīša-
nu atlika.

EMIGRĒ JOPROJĀM 
UN PALIEK UZ DZĪVI
Latviju ļoti sāpīgi skāra 2008.gada pasaules 
ekonomiskā un finanšu krīze, tolaik daudzi 
izvēlējās aizbraukt no Latvijas un meklēt 
darbu citviet. Taču, lai arī patlaban ekono-
miskā situācija ir pavisam cita, no Latvijas 
cilvēki turpina emigrēt. Ārzemēs veidojas 
jauna, arvien lielāka Latvijas valsts piede-
rīgo diaspora, atklāj Latvijas Universitātes 
profesora un migrācijas pētnieka Mihaila 
Hazana secinājumi.

METALURGA LIKTENIS 
IZŠĶIRSIES DECEMBRĪ
Maksātnespējīgās akciju sabiedrības “KVV 
Liepājas metalurgs” potenciālais pircējs 
rūpnīcas elektrotēraudkausēšanas krāsns 
testēšanu plāno pabeigt līdz decem-
bra vidum. Ekonomikas ministrs Arvils 
Ašeradens neatklāj potenciālā pircēja 
vārdu, bet norādīja, ka tas jau iepriekš izrā-
dījis interesi par uzņēmumu. Valdība gan 
gatavojas arī neveiksmīgam scenārijam, ja 
gadījumā šis pretendents nebūs pircējs, – 
tad maksātnespējas administrators pāries 
nākamajā fāzē. Proti, uzņēmums tiks izpār-
dots pa daļām.

LATVIJĀ

“Tādu ērtību kā duša, kur 
nu vēl vanna, jau mūsu 
ganu vasarā laukos nebija. 
Mazgājāmies bļodā, un cik 
nu pusaugu skuķēns tādos 
apstākļos spēs parūpieties 
par frizūru!” smejas Inga. 
Taču jaunais matu sakārto-
jums meitenei paticis, un 
par zaudēto krāšņumu viņa 
pārāk nebēdājusi.   Pirmā 
iepazīšanās ar Ventspili gan 
notika agrāk – Ingai bija 
astoņi gadi, kad pasaulē  
nāca viņas jaunākā māsa 
Agne. Mammai visu uzmanī-
bu nācies veltīt mazajai mei-
tiņai, tādēļ Inga devās pie 
mammas māsas Elgas tantes 
uz Ventspili. Vēlākos gados viņa šeit pavadīja 
ne vienu vasaru vien. Inga atceras, kā devu-
sies līdzi Elgas tantei, kura tolaik strādāja 
Ventspils patērētāju biedrībā,  veikt inven-
tarizācijas, un uz lielajiem koka skaitīkļiem 
skaitījusi preču pārpalikumus. 

Pēc vidusskolas beigšanas Inga atgrie-
zās Ventspilī uz ilgāku laiku. Īsu laiku pirms 
tam viņa Rīgā bija studējusi ar tūrismu sais-
tītus jautājumus, taču tādas rocības, lai 
meita varētu atļauties klātienē studēt Rīgā, 
ģimenei nebija, un Ingai nācās atgriez-
ties. “Strādāju par pārdevēju tolaik vienā 
no populārākajiem Ventspils veikaliem 
“Spodra”. Vēl šodien jūtos lielu pateicī-
bu parādā veikala vadītājai Irmas kundzei, 
pateicoties kurai arī iemācījos pārdevējas 
darbu. Pēc tam jau zināju visu par krāsām 
– kuras ir āra, kuras iekštelpu krāsas, ko ar 
kādu krāsu labāk krāsot, mācēju izstāstīt visu 
par tapetēm un citiem iekštelpu apdares 
materiāliem. Šodien šajā ziņā jau viss būs 
mainījies, tomēr pieredze bija vērtīga. Gluži 
kā “Mario spēlē” – šis līmenis bija jāiziet, lai 
varētu pacelties tālāk nākamajā.

OSTAS, TRANZĪTS UN 
“NEŽĒLĪGĀ POLITIKA”

Inga saka, ka dzīve pati ikvienam no 
mums piespēlē savus izaicinājumus, un tikai 
cilvēka paša ziņā ir pieņemt tos, un cel-
ties tālāk  nākamajā līmenī, vai palikt jau 
ierastajā komforta zonā. Tā iznāca arī ar 
Ingas iesaistīšanos tranzīta nozarē, kurai viņa 
šobrīd velta lauvas tiesu laika un enerģijas. 
Osta ar tās kuģiem, ogļu kalniem, nemitī-
gi kūsājošo darbu un arī sava veida roman-
tiku viņu vienmēr fascinējusi, tomēr tā īsti 
ar ostas darbu viņa saskārās tikai 2012. 
gadā, kad Ingu Antāni ar Ministru kabineta 
lēmumu kā Vides aizsardzības un reģionā-
lās attīstības ministrijas pārstāvi iecēla darbā 
Rīgas brīvostas pārvaldes valdē. “Tur arī 
sākās mana pirmā saskarsme ar “nežēlīgo 
politiku”. Līdz tam tiku strādājusi par Vides 
un reģionālās attīstības ministra Edmunda 
Sprūdža padomnieci juridiskajos jautājumos, 
biju Reformu partijas biedre un dibinātā-
ja, un domāju, ka par politiku zinu pietie-
kami daudz. Taču pēkšņi izrādījās, ka tajā 
valda pavisam citi spēles noteikumi, un brī-
žam jāiet uz priekšu tikpat uzmanīgi, kā pa 
plānu ledu. Protams, sākumā man par ostu 
darbu nācās daudz ko mācīties, taču ņemot 
vērā, ka ļoti daudzas lietas – līgumu izskatī-
šana, pagarināšana, iepirkumi  u.c. Brīvostas 
valdē ir tieši juridiskas dabas jautājumi, tad 
mana izglītība un zvērināta advokāta darbī-
bas pieredze lieti noderēja. Tiesa,  savu zvē-
rināta advokāta darbību es šajā laikā aptu-
rēju. Darbs ostā man ļoti patika, un kopā ar 
kolēģiem ļoti  centāmies to uzlabot. Tā laika 

presē labi redzams, kā mēs iestājāmies par 
labu pārvaldību, un kas no tā visa sanāca… 
Diemžēl mūsu valstī brīvostas valdes locek-
lis ir politisks amats, un, mainoties vides 
un reģionālās attīstības ministram, mani 
no Rīgas Brīvostas pārvaldes valdes burtis-
ki izmeta.” Ingas neslēpj, ka šāds likteņa 
pavērsiens viņai radīja spēcīgus pārdzīvoju-
mus, jo ar ostas lietām saistītais darbs viņai 
paticis, un ne viena vien iecere par Brīvostas 
pārvaldes darba uzlabošanu palika nereali-
zēta. Taču dzīve piespēlēja nākamo izaicinā-
jumu – nāca piedāvājums kļūt par Biedrības 
“Baltijas asociācija – transports un loģistika” 
prezidenti. “Triju gadu laikā BATL ir kļuvu-
si par ļoti ietekmīgu nevalstisko organizā-
ciju, kura ir iestājusies un turpinās iestāties 
par labu, efektīvu tranzīta, arī transporta 
un loģistikas nozares konkurētspēju. Cik ilgi 
vajadzēs, tik ilgi arī cīnīsimies,” uzsver Inga 
Antāne. 

 “LAIKS PĀRMAIŅĀM”. 
DIBINĀŠANAS VĒSTURE

22. septembrī Inga Antāne Ventspilī nodi-
bināja jaunu politisko spēku – partiju “Laiks 
pārmaiņām”.  Jāsaka, ka politika viņai nav 
sveša lieta – savulaik Inga “Reformu partijā” 
uz savas ādas izbaudīja, ko nozīmē gan par-
tijas panākumi, gan šķelšanās, un kā viena 
no likvidatorēm piedalījās partijas likvidāci-
jas procesā. Politiskie procesi un to aizkulises 
viņai ir zināmi līdz mielēm. Un tomēr Inga 
atkal ir gatava velt kalnā šo “Sīzifa akmeni”-  
jaunu politisko spēku. Kāpēc? 

“Tāpēc, ka neesmu iemācījusies pārlekt 
tai Mario spēles “bedrei”. Ja nesasniedzu tos 

rezultātus, kādi man un maniem kolēģiem 
bija jāsasniedz, tas nozīmē, ka dzīves pār-
baudījumu spēlē vēlreiz jāatgriežas iepriek-
šējā līmenī, un jāsāk viss no gala. Mums ar 
kolēģiem bija labas idejas par valsts pārval-
des darba uzlabošanu, korupcijas ierobežo-
šanu, iedzīvotāju līdzdalību pašvaldību darba 
kontrolē un vēl daudzas citas.  Ja nespējām 
to izdarīt toreiz, tad man jāiet un jādara vēl-
reiz. Protams, var teikt, ka ir citi varianti. 
Piemēram, nedarīt. Taču nedarīšana nemai-
na situāciju, to mainīt var vienīgi darot. Es 
nevaru gaidīt pārmaiņas no citiem, man 
pašai ir jābūt pārmaiņu nesējai. Kā teicis 
Baraks Obama, nav jāgaida ne cits laiks, ne 
cita vieta. Tas ir jādara šobrīd. Partijas veido-
šana, partijas darbība nedrīkst būt tikai poli-
tikas dēļ. Tā ir politiska organizācija, līdzīgi 
domājošu cilvēku apvienība, ar kuras starp-
niecību tu iesaisties politiskās aktivitātēs. Es 
nesaku, ka visiem jābūt politiķiem, nebūt 
nē, taču ja jūti, ka tu dari un dari, mēģini 
ietekmēt politisko lēmumu pieņemšanu vai 
bezdarbības izbeigšanu, un nekas nenotiek, 
tad nav cita varianta kā atkal iesaistīties 
šajos procesos. Kad jūti, ka situācijas mainī-
šanai uz labo pusi “rokas par īsu”, jākļūst par 
lēmumu pieņēmēju. Partijas “Laiks pārmai-
ņām” nodibināšana bija ļoti loģisks un secīgs 
solis tam, ko es trīs gadus daru. Mēs redzam, 
ka tāda īsta Latvijas tautsaimniecības plāno-
šana nenotiek, tātad arī valsts mehānisms 
nefunkcionē sabiedrības interesēs. Tāpēc ir 
laiks pārmaiņām. Ne tikai politikā, bet jeb-
kurās mūsu dzīves izpausmēs.

ATRAST SEVĪ PĀRMAIŅU ASNUS 
Inga saka, pats galvenais ir no sirds ticēt 

tam, ko dari. Tad viss izdosies. Tādēļ vissvarī-
gākais šodienas Latvijā ir atgriezties pie ticī-
bas – sev, savai tautai un savai zemei. “Mums 
katram jādara savs ikdienas darbs  pēc vis-
labākās sirdsapziņas, un ja mēs, ikviens 
Latvijas cilvēks, to spēsim, tad Latvijas otrās 
simtgades sākumā dzīvosim pavisam citā-
dā vidē – daudz godīgākā, labklājīgākā un 
laimīgākā. Ir laiks pārmaiņām, taču tās sev, 
saviem vecākiem un bērniem spējam atnest 

tikai mēs paši. 
Latvijas dzim-
šanas dienā 
i k v i e n a m 
novēlu atrast 
sevī to pārmai-
ņu asnus, kas  
mūsu valstij 
ļaus uzplaukt 
košai un laimī-
gai. 

Taisnības cīnītāja ar “spītnieces 
gēnu”

1982. gadā kopā ar Elgas tanti un viņas kolēģēm Ventspils patērētāju biedrībā. Inga Antāne centrā,  
aiz muguras Elga Upeniece-Švarca.

Inga Antāne skolas gados.
Inga pusotra 
gada vecumā.
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Bez šaubām, ka valsts 
svētku galvenie notiku-
mi ir īpaši 18. novem-
brim veltīti piemiņas 
brīži, svētku koncerti un 
gaismas ceļa veidošana 
no spožajām svecīšu 
gaismiņām. Tomēr mēs, 
“Ventspilnieks.lv”, 
iesakām šajās svētku 
brīvdienās doties arī uz 
Livonijas ordeņa pili, 
kur apskatāmas īpašas 
izstādes.

Spilgti stāsti 
svētku 
izjustākai 
baudīšanai

DĀVANAS PĒC 
PROTOKOLA

Kā pastāstīja Ventspils 
muzejā, īpaši Latvijas 
Republikas proklamēša-
nas 99.gadadienas svēt-
kiem spilgti atbilstoša 
tēma ir somu fotogrāfa 
Henrika Dunkera fotoizstā-
dei “Dāvanas pēc protoko-
la”. Šajā interesantajā eks-
pozīcijā redzami citu valstu 
dāvinājumi Latvijas valstij 
un tautai, kā arī Latvijas 
tautas dāvanas valstij un 
amatpersonām. Kā uzsver 
izstādes kuratori, šis apjo-
mīgais fotoprojekts “simbo-
liski atdod dāvanas tautai, 
tas piedāvā ne tikai vien-
kāršas ziņkāres apmierinā-
šanu, bet arī ļauj ar zinā-
mu humora devu ieskatī-
ties demokrātiskas valsts 
mehānismu kulisēs, pada-
rot tās caurskatāmākas”.

Ja gadījumā līdz šim vēl 
nebija izdevies viesoties 
pilī, tad valsts svētkos ir 
īstā reize sapulcēt ģime-
ni un draugus un visiem 
kopā aplūkot arī divas citas 
izstādes, par kurām jau stā-
stījām laikraksta iepriekšē-
jā brīvdienu ceļvedī. Proti, 
otra izstāde, kas izvie-
tota trijos pils stāvos un 
savā veidā teju ieaug pils 
senajos mūros, ir leģendā-
rā latviešu grafikas meis-
tara un scenogrāfa Ilmāra 
Blumberga (1943–2016) 
Venēcijas laikā tapuši cikla 
darbi “Paliks tikai lidojuma 
sajūta”. Trešā izstāde būs 
aizraujoša jebkuras paau-
dzes ļaudīm: vieniem tā ir 
atgriešanās atmiņās senos 
laikos, bet visjaunākās 
paaudzes atvasēm - uzzi-
nāt, kā saziņa notika sen-
dienās, kad nevienam vēl 
ne prātā nebija doma par 
viedtālruņiem un interne-
ta ēru. Šajā izstādē varēs 
iesaistīties arī paši, izmēģi-
not savas prasmes senajā 
komunikācijās jomā – raks-
tīšanā ar rakstāmspalvu vai 
spalvu. Izstādē “Bīstamie 
sakari. Pasts” aplūkojams 
bagātīgs materiālu, oriģi-
nālu dokumentu, senu 
vēstuļu, pat Kurzemes un 
Zemgales hercoga Jēkaba 
vēstule ritmeistaram 
Johanam fon Bēram Kabilē, 
kas sūtīta (iedomājieties!) 
1653. gada 7. jūlijā. 

Klāt 18.novembris – viena no vēsturē visnozīmīgākajām dienām Latvijai, kad pirms 99 gadiem tika 
proklamēta Latvijas Republika. Latvijas simtgades priekšvakarā plaša svētku programma ir visā 
Latvijā, tajā skaitā plašāka nekā iepriekš arī Ventspils pilsētā un novadā.

Dodoties no Gāliņciema uz pilsētu (centru), pagājušajā reizē palikām 1967. gada 20. 
oktobrī – pie iežogotā Reņķa dārza lielajiem vārtiem. Pārdesmit soļus tālāk žogs pa-
vērsās 90o leņķī austrumu virzienā. Lielās kastaņas jau tolaik atradās ārpus dārza – 
par prieku bērniem, kas ik rudeni lodāja pa čabošajām lapām, meklējot spoži brūnos 
kastaņu bumbuļus. Tūlīt aiz kastaņām sākās kartupeļu vagas, jo tolaik šī teritorija 
bija sadalīta t. sauc. „ģimenes dārziņos”, kas turpinājās arī otrpus upītei.

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 18. novembrī plkst. 13.15
U-14 komandu spēle 

HK Venta2002 – HS Rīga 2005

plkst. 15.00
U-18 komandu spēle 

HK Venta2002 – Mārupe/AKO

2017. gada 19. novembrī plkst. 15.45
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – JLSS

18. novembra svētku pasākumi 
Ventspils pilsētā un novadā

Ventspils pilsētā
Plkst. 11.00 18.novembra diena iesāksies ar Latvijas 
Republikas 99.gadadienas pateicības dievkalpoju-
mu Ventspils Baptistu lūgšanu namā. Dievkalpojumā 
dziedās arī draudzes vīru ansamblis.
Plkst. 17.00 teātra namā “Jūras vārti” sāksies 
18.novembra dienai veltīts svētku koncerts. Svinīgā 
gaisotnē uzstāsies Ventspils bigbends, grupa “Bur 
mani”, kā soliste uzstāsies dziedātāja Elza Rozentāle. 
Ieeja koncertā ir bez maksas. 
No plkst. 17.30 Ventspils Valsts 1. gimnāzijas sko-
lēni, viņu vecāki un skolotāji aicina ikvienu ventspil-
nieku piedalīties tradicionālajā Gaismas ceļā, kas tiks 
veidots pie skolas ēkas Kuldīgas ielā 1.
Plkst. 19.00 ikviens aicināts uz Tilta dārzu, kur 
gaidāms skaists, vērienīgs un iedvesmojošs svētku 
koncerts “Mūsu dziesmas Latvijai”. Koncerta moto:  
“Mūzika, vārdi un dziesmas kā spēks vienmēr ir vieno-
juši mūsu tautu. Mēs to darām, ticot un apzinoties, ka 
ikviens vārds, katra skaņa rada mūsu realitāti. Tālab šis 
koncerts ir kā mūsu kopīgā lūgšana un pateicība par 
mūsu neatkarīgo valsti – Latviju.” Uzstāsies tādi pazīs-
tami mūziķi un aktiri, kā Rēzija Kalniņa, Olga Dreģe, 
Lilita Ozoliņa, Ieva Akuratere, Aija Andrejeva, Alex un 
Atis Ieviņš, kā ari pavadošā grupa Jāņa Miltiņa vadībā.
Plkst. 20.00 Tilta dārzā notiks Latvijas Republikas 
proklamēšanas 99. gadadienai veltīta svētku 
uguņošana.

Ventspils novadā
Plkst. 13.45 svētku dievkalpojums Rindas baznīcā.
Plkst. 15.00 Ances tautas namā Ventspils novada 
domes priekšsēdētājs Aivars Mucenieks pasniegs 14 
Ventspils novada pašvaldības apbalvojumus – Goda, 
Atzinības un Pateicības rakstus.
Plkst. 17.00 Puzes kultūras namā valsts svētku kon-
certs, kur tiks pasniegti pateicības raksti pagasta 
aktīvākajiem iedzīvotājiem.
Plkst. 17.00 svētbrīdis Usmas luterāņu baznīcā. Pēc 
tā svētku koncerts.
Plkst. 19.00 Zūru pamatskolas mazajā zālē Karīnas 
Tatarinovas svētku koncerts, Vārves pagasta “Gada 
cilvēks 2017” nominantu apbalvošana. Pēc tam 
balle.
Plkst. 20.00 Ances tautas namā svētku balle ar 
grupu “Nakts ziņas”.
Plkst. 20.00 Zlēkās svinīgais pasākums – Zlēku 
kalendāra atklāšana un Ventspils mūzikas vidussko-
las audzēkņu koncerts. Pēc tam svētku balle.
Plkst. 21.00 Piltenes kultūras namā svētku balle ar 
grupu “Miera vējos”.
Plkst. 21.00 Popē spēlēs grupa “Muiža” no Cēsīm.
Plkst. 21.00 Zirās valsts svētku dienai veltīta balle.

* Vairākos novada centros 
Valsts svētku atzīmēšanas 

pasākumi notiek jau 17. novembrī.

Ceļš cauri pilsētai un laikiem III

T 
aču senākās fotog-
rāfijas, kur redzams 
šis Kuldīgas ielas 
(ceļa) posms, rāda, 
ka kādreiz Reņķa 

dārza apžogojums sniedzies 
līdz pat Vidmes upītes pag-
riezienam un Sarkanajam 
tiltam (1. attēls).

Jāteic, ka Sarkanais tilts 
Ventspils seno bilžu kopumā 
ir īsta zvaigzne, jo piesaistī-
jis dažādu laikmetu fotogrā-
fu uzmanību vismaz gad-
simta garumā. Šeit ievieto-
tais attēls ir diez vai jaunāks 
par 1900. gadu. Kā redzams, 
tajos laikos (droši vien arī 
pāris turpmākajos gadu des-
mitos) tilts kalpoja gan pajū-
gu braucējiem, gan gājē-
jiem; atsevišķs gājēju tiltiņš 
parādījās tikai automašīnu 
laikmetā – domājams, 30. 
gadu beigās.

Pārgājuši Sarkano tiltu, 
nokļūstam uz alejas. Šī aleja, 
kā pauž pilsētas vēstures 
avoti un rāda senās kartes, 

pastāv kopš 19. gadsimta 
vidus. Spriežot pēc vecajām 
fotogrāfijām, sākotnējo aleju 
(jo tādas ir divas – pa vienai 
katrā ceļa pusē) apstādīju-
mi veidoti galvenokārt no 
bērziem. 2. attēlā to krāš-
ņums atklājas visā pilnībā; 
pagājušā gadsimta pirma-
jos gados uzņemtajā foto-
grāfijā redzami jau pieauguši 
40–50 gadus veci bērzi, vēl-
reiz apstiprinot, ka tie stādīti 
1850.–1860. gados. Kuldīgas 
ceļš tolaik vēl nebija bru-
ģēts, taču labi kopts – kā 
jau viens no galvenajiem 
satiksmes ceļiem. Alejas vai-
rākkārt pieminētas kā pilsē-
tas lepnums un ilgus gadus 
bija viena no iecienītākajām 
ventspilnieku pastaigas vie-
tām jeb „promenādēm”.

Bērzu alejas malā – laba-
jā pusē – 19. 
gs. uzbūvēja 
lepno „Villa 
Langberg”, 
kas 20. gs., 

pēc Latvijas Republikas 
proklamēšanas nonā-
ca Ventspils ev. lut. drau-
dzes īpašumā un veca-
jiem ventspilniekiem vai-
rāk zināma kā mācītāja 
(vēlāk Latvijas arhibīskapa) 
Teodora Grīnberga nams.

Taču vēl pirms tam 
Ventspilij pāri gāja I Pasaules 
karš. Tā laikā krāšņā bērzu 
aleja tika smagi sapostīta, 
iespējams, vecie koki cie-
tuši no dabas stihijām, var-
būt pa daļai arī nokurināti 
malkā. Katrā ziņā 20. gad-
simta 20. gadu sākumā vie-
tējos laikrakstos vairākkārt 
aprakstīts alejas briesmī-
gais stāvoklis – „krustu šķēr-
su sakrituši stumbri, celmi, 
kas mijas ar bedrēm, kur 
savukārt sagāzti lūžņi un 
atkritumi (...) gājējiem pār-

vietoties pa kājceliņiem, it 
īpaši tumšā laikā, nav iespē-
jams, jo apdraud dzīvību”. 
Tad nu 1923. vai 1924. gadā 
pašvaldība ķērās pie veco 
koku novākšanas un ale-
jas attīrīšanas, bet 1925. 
gada pavasarī visā garajā 
posmā no Lielā Prospekta 
līdz Sarkanajam tiltam sākās 
jaunu alejas apstādījumu 
veidošana. Šim nolūkam jau 
veselu gadu bija vākti vents-
pilnieku ziedojumi, kam pie-
vienojās pašvaldības piešķir-
tie līdzekļi. Par šo naudu tika 
iegādāts nepieciešamais 

skaits jaunu liepiņu. Bērzu 
aleja saglabājās tikai nelielā 
posmā starp Lielo Prospektu 
un Jūras ielu.

1925. gadā stādītās liepu 
alejas abpus Kuldīgas ielai 
laimīgā kārtā saglabājušās 
līdz mūsdienām, tiesa, ar 
dažiem nelieliem robiem, 
tomēr joprojām tās var saukt 
par mūsu pilsētas lepnumu.

Starpkaru periodā nori-
tēja intensīva pilsētas ielu 
un ceļu labošana un jauna 
seguma klāšana (bruģē-
šana vai, kā tolaik teica – 
„šosēšana”). Vairākos pos-
mos pie akmeņu bruģa 
tika arī Kuldīgas iela, – vis-
pirms no Lielā Prospekta līdz 
Sarkanajam tiltam, 30. gadu 
sākumā – no Sarkanā tilta 
līdz Durbes vai Piltenes ielai, 
bet desmitgades beigās 
„Ventas Balss” jau rakstīja, 
ka „pēc Gāliņciema iedzīvo-
tāju prasības šosēšanas dar-
bus veic līdz pat pilsētas 
robežai”.

Piecdesmitajos gados 
sākās ielas asfaltēšana, vis-
pirms braucamās daļas vidū, 
atstājot malās nelielas bruģa 
joslas, turpmākajos gados ar 
asfaltu pārklāja arī tās. 
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A U N S
Kaut arī esi pieradis būt pirmais, līderis un “vilcējspēks”, 
atceries, ka eksistē arī tāds teiciens, ka viens nav karotājs. 

Šajā periodā lielāku veiksmi nesīs labi pārdomāti kopprojekti. Esi 
precīzs, pieturies pie plāna un turi kārtībā finanses. Valsts svētku 
dienās sarīko ģimenei svinīgu mielastu.

V Ē R S I S
Panākumu atslēga slēpjas idejās. Rīko ar partneriem un 
darbiniekiem „prāta vētras”, jo domu apmaiņa dos ražī-

gus rezultātus. Brīvajā laikā pievērsies radošām nodarbēm un hobi-
jiem, kas sagādā prieku un uzlabo omu. Prieks no kultūras pasāku-
ma vai kluba apmeklējuma.

D V Ī Ņ I
Nepieņem sasteigtus lēmumus, it īpaši attiecībā uz darbu 
vai biznesu. Kārtojot darīšanas iestādēs, esi precīzs un 

vērīgs. Nav vēlams uzņemties kredītsaistības. Nepaļaujies pārāk uz 
draugu vai labvēļu solījumiem, mierīgāk ap sirdi būs, ja svarīgajās 
lietās grožus turēsi savās rokās.

V Ē Z I S
Darbā izdosies realizēt sen lolotas vēlmes. Pēc iespē-
jas vairāk liec lietā savas plašās zināšanas un intelek-

tu. Ievāc un apkopo informāciju. Svarīgu vietu ieņems ģimeniskās 
attiecības, esi ar tuviniekiem, bērniem un mīļoto cilvēku. Brīvdienās 
noorganizējiet kopīgu svētku pasākumu.

L A U V A
Privātajā dzīvē un attiecībās jātiecas pēc stabilitātes. 
Padomā par došanos laulības ostā vai ģimenes stiprinā-

šanu. Attiecībās ar otru pusīti valdīs abpusēja sapratne un mīļums. 
Darbā iespējamas pārmaiņas, kas nebūs tev pa prātam. Saglabā 
mieru un nekur neiesaisties – gan pēc brīža vēji norims.

 
J A U N A V A
Mājās paredzami diezgan lieli saimnieciskie darbi. Vari 
remontēt, pārkārtot, uzlabot, kā arī risināt nekustamā īpa-

šuma jautājumus. Atbalsti ģimenes locekļus un iesaisti viņus kopī-
gos pasākumos. Brīvdienās dodoties cilvēkos, būs jaunas, interesan-
tas iepazīšanās un komplimenti.

S V A R I
Mācies! Turklāt daudz un uzcītīgi - jauna informācija darīs 
tevi zinošāku. Vari pievērsties gan garīgām, gan praktis-

kām jomām, viss noderēs. Rūpējoties par ģimeni, neuzņemies pil-
nīgi visu uz saviem pleciem. Svētku brīvdienās tavās mājās varētu 
sarīkot plašāku radu un draugu saietu.

S K O R P I O N S
Izstarosi šarma dzirkstis, tevi pamanīs un novērtēs. 
Piekrišanas netrūks, tomēr pašā sirds stūrītī slēpsies pār-

domas – vai viss ir tā, kā gribētos. Ģimenes cilvēkiem piemērots 
laiks mājas pārkārtošanai, kosmētiskajam remontam, kā arī mēbeļu 
vai mākslas priekšmetu iegādei. 

S T R Ē L N I E K S
Gribēsies ietīties siltā pledā un kamīna priekšā kopā ar 
mīļoto cilvēku izbaudīt rudenīgo romantiku. Vislabāk 

jutīsies mierīgā mājas atmosfērā, taču darba lietas paņems daudz 
laika. Panākumi un peļņa nenāks ātri un viegli, toties paveiktais 
ieliks stabilus pamatus nākotnei.

  
M E Ž Ā Z I S
Velti pietiekami daudz laika atpūtai, jāuzmanās no garī-
gās un fiziskās pārslodzes. Labi noderēs jogas nodarbī-

bas, meditācijas, vienkārši pastaigas svaigā gaisā un vērtīga lite-
ratūra. Profesionālajās lietās sagatavojies nākamajam posmam un 
jauniem sasniegumiem, drīz darba būs pilnas rokas.

Ū D E N S V Ī R S
Paplašini savu darbalauku, ir dotas iespējas veiksmīgi 
uzsākt jaunus projektus. Vajadzētu koncentrēties peļņas 

gūšanai, jo tikai mērķtiecīga rīcība dos rezultātus. Veido kontak-
tus un pazīšanās, dzīve savedīs kopā ar interesantiem cilvēkiem. 
Ieklausies, ko saka intuīcija.

Z I V I S
Pievērsies saimniecības darbiem, sarīko mājās talku 
un pēc tam draugiem svētku ballīti. Visos pasākumos 

iesaisti arī savas atvasītes. Dienu gaita un veiksme lielā mērā atka-
rīga no emocijām. Ja būsi noskaņots pozitīvi, arī darbi ies no rokas. 
Var pavērties jaunas peļņas iespējas.

HORO
SKO
PI   
17.-23.11., 2017.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

ZIŅA IZ VĒSTURES. 1990. gada aprīlis. Ventspilī par kaušanos jāmaksā valūtā. Pēdējo piecpadsmit mēnešu laikā tādā 
ceļā iekasēts ap 3000 valūtas rubļu. Vairākiem ārzemniekiem uzturēšanās Ventspilī beigusies slikti: viens filipīnietis 
noslepkavots, aplaupīti četri grieķi, daudz lielāks ir piekaušanas un apzagšanas gadījumu skaits. Nelaimes pārsvarā 
notikušas pēc alkohola lietošanas vai pēc ciemošanās pie tikko iepazītām sievietēm.

Mēdz teikt, ka vēsture attīstās pa spirāli, bet katrs nākamais spirāles zars var traģēdiju pārvērst farsā. Pavisam nesen 
mūsu pilsētas mērs Lemberga kungs visas valsts mērogā sunīja NATO spēku karavīrus, kuri, raugi, rīkojot tračus Vents-
pils ielās un esot gluži vai okupanti. Tiesa gan, Ventspils atstādinātais mērs jau droši vien piemirsis savas valdīšanas 
pirmos gadus, kad Ventspilī, izrādās, gājis ievērojami trakāk...
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- Čau, kur esi, ko dari?  
- Pūķi laižu gaisā, bet ko tu?  
- Es kaut ko līdzīgu, sievasmāti vedu 
uz lidostu...  
 
Vīrs vēlu atgriežas no copes. Klusām 
uz pirkstgaliem pielavas pie durvīm 
un klusi klauvē. Sieva atver durvis. 
Vīrs čukstus:  
- Maijiņ, vai kaķis mājās?  
- Nāc iekšā, nebaidies, es 
viņam šprotes nopirku.

- Kāpēc jūs neatstājat bērnu pie 
vecmāmiņas un neejat izklaidēties?  
- Mēs jau mēģinājām, bet sīka-
jam bail vienam kapos sēdēt.

Laiki mainās: automašī-
na tagad ir nepieciešamī-
ba, bet bērni – greznība...

Skolotājs aizgājis ciemos pie sava 
kaimiņa – ķirurga. Abi aprunājas 
par šo un to, iedzer pa glāzītei, labi 
pavada laiku. Kad skolotājs jau ir uz 
sliekšņa un gatavojas doties prom, 
ķirurgs saka: – Pasveiciniet savu 
sievu! Starp citu, kā viņai ar vese-
lību? – Redziet, es tieši tāpēc pie 
jums nācu... Viņa nokrita pa kāp-
nēm un guļ lejā bez samaņas...

Atomzemūdenes komandieris 
izsauc vecāko palīgu un jautā:  
- Kas tas bija par grūdienu pirms 
pāris minūtēm?  
- Tas, nu... Mūsu jaunākais leitnants 
tikko saņēma telegrammu, ka viņa 
sieva ar kaut kādu švali uz Nicu aiz-
laidusies.  
- Un?  
- Nu, nav vairs Nicas...

Atradu vīra bērnudārza rakstu-
rojumu: ’’Labi ēd, guļ, pastai-
gājas’’. 35 gadi pagāju-
ši un nekas nav mainījies!

- Oficiant! Es vēlos to pašu, ko ēd 
vīrietis pie blakus galdiņa!  

- Labi! Es pateikšu, ka viņu 
aicina pie telefona, bet jūs 
pa to laiku rīkojaties!

Sēž aukstā ziemas rītā uz ezera bļit-
kotājs. Viss kā nākas – kaste zem 
dibena, milzīgs kažoks, dūraiņi... 
Blakus uz ledus mētājas ausaine. 
Vīram viena auss no aukstuma kļu-
vusi balta, otra – zila. Garām ejo-
šais kolēģis pamana šādu skatu un 
jautā:  
- Tu ko, pilnīgi apsaldēsies. Uzvelc 
taču cepuri!  
- Aha, tūlīt! Vakar biju uzvilcis – 
tepat blakussēdošais šņabi pie-
dāvāja, bet es nesadzirdēju.

Jaunkundze taujā savai daudz piere-
dzējušai paziņai:  
- Tu tici ka mīlestība var būt mūžī-
ga?  
- Protams, mainās tikai partneri.

Ugunsdzēsējam jautā:  
- Kas ir pats grūtākais, ko jums 
nācies dzēst?  
- Visgrūtākais bija dzēst kredītu.

- Mīļo sieviņ, kur ir mani medību 
zābaki?  
- Aiznesu uz taviem medību lau-
kiem, Brīvības 71, dzīvoklis 9!

Tiesnesis apsūdzētajam:  
- Es jums piespriežu 200 eiro lielu 
naudas sodu par ierēdņa apvaino-
šanu dienesta pienākumu pildīša-
nas laikā. Vai jums ir ko teikt, apsū-
dzētais?  
- Vispār jau bija gan, bet ja ir tādas 
cenas, es laikam paklusēšu…

Pie policista pieskrien vīrietis un 
kliedz:  
- Policija palīgā! Man tikko nozaga 
mašīnu!  
- Redzēju, redzēju... Ļoti pro-
fesionāli nostrādāja, maitas!

Sieva: «Rītdien paliek divdesmit 

pieci gadi, kopš mēs apprecējāmies, 
es kaušu vistu».  
Vīrs: «Ak, lai taču paliek, tas naba-
ga putniņš tur nav vainīgs».

Trūcīgs puisis acīm redzami pārtiku-
šai meitenei:  
- Meitenīt, kā jūs sauc?  
- Anna.  
- Vai savu telefonu man atstāsiet?  
- Jūs esat students?  
- Esmu gan.  
- Un dzīvojat tikai no stipendijas?  
- Tā sanāk…  
Meitene, izvelkot savu mobilo tāl-
runi:  
- Labi, tad ņemiet…

Vīriešiem dzīve ir kā zebra – te 
blondīne, te tumšmate!  
Bet sievietēm kā zoodārzs – 
te ēzelis, te āzis, te zaķītis!

Mīļā, es nevaru ar tevi precēties!  
- Kāpēc?  
- Runā, ka tev jau ir bijuši daudzi 
vīrieši!  
- Paklau, tev varbūt nepatīk, kā es 
gatavoju ēst?  
- Nē, ko tu? Tik garšīgus ēdienus 
nekur citur neesmu baudījis!  
- Tad varbūt tev nepatīk, kā es 
uzkopju māju?  
- Nē taču, tavās istabās ir tīrāks 
nekā operāciju zālē!  
- Tad varbūt nepatīk, kā es uzņemu 
viesus?  
- Visi ir sajūsmā!  
- Varbūt es tevi neapmierinu gultā?  
- Ko tu! Es pat nezināju, ka ir iespē-
jama tāda bauda!  
- Vai tu tiešām domā, ka 
es to visu varēju iemācī-
ties neklātienes kursos?

Dietologs pacientam:  
- jūsu ēdienkarte tagad būs šāda: 
300g gurķu, 400g cigoriņu, bet 
salātu lapas varat ēst, cik vēlaties.  
- Dakter, man zvaniņu kaklā kārt 
vai es tāpat varu ganīties?



ОВЕН
Хоть вы и привыкли быть лидером и «локомотивом», вспомните, 
что один в поле не воин. В этот период удачными окажутся хоро-
шо продуманные совместные проекты. Будьте аккуратны, придер-

живайтесь плана и сохраняйте порядок в сфере финансов. В дни государ-
ственных праздников приготовьте праздничное угощение для своей семьи. 

ТЕЛЕЦ
Ключ к достижениям – в оригинальных идеях. Устраивайте с 
партнерами и сотрудниками мозговой шторм, обмен идеями 

принесет хороший результат. В свободное время займитесь творческой 
работой и хобби, которые доставляют вам радость и улучшают настроение. 
Радость доставит посещение культурного мероприятия или клуба. 

БЛИЗНЕЦЫ
Не принимайте поспешных решений, особенно это касает-
ся работы или бизнеса. Улаживая дела в учреждениях, будьте 
точны и аккуратны. Нежелательно брать на себя кредитные обя-

зательства. Не особенно полагайтесь на обещания друзей или доброжела-
телей, на душе будет спокойнее, если в важных делах вы будете держать 
бразды правления в своих руках. 

РАК
На работе удастся реализовать давно вынашиваемые идеи. По 
возможности более широко применяйте свои знания и интел-
лект. Собирайте и обобщайте информацию. Важное место зай-

мут семейные отношения, будьте рядом с близкими, детьми и любимым 
человеком. В выходные организуйте совместное праздничное мероприятие. 

ЛЕВ
В личной жизни и отношениях нужно стремиться к стабильно-
сти. Подумайте о том, чтобы скрепить свои отношения брач-
ными узами, или об укреплении семейных ценностей. В отно-

шениях со второй половинкой – взаимопонимание и нежность. На рабо-
те возможны перемены, которые будут вам не по нраву. Сохраняйте 
спокойствие и ни во что не вмешивайтесь – через некоторое время все 
успокоится. 
 

ДЕВА
Ожидаются достаточно серьезные домашние хлопоты. Хороший 
период для ремонта, перестановки, а также решения вопросов 

с недвижимой собственностью. Поддержите членов семьи и привлеките 
их к участию в совместных мероприятиях. Если в выходные вы выйдете в 
общество, вас ожидают интересные знакомства и комплименты. 

ВЕСЫ
Учитесь! Много и старательно – новая информация позволит 
вам почувствовать себя более образованным. Можете уделить 

внимание как сфере духовной жизни, так и сугубо практическим вещам, 
все пригодится. Заботясь о семье, не берите всю ответственность лишь на 
себя. В праздничные выходные в вашем доме хорошо бы устроить встречу 
с родственниками и друзьями. 

СКОРПИОН
Вы будете очаровательны, вас заметят и оценят. Вы многим буде-
те нравиться, тем не менее, глубоко в душе затаится сомнение: 

все ли идет так, как хотелось бы. Для семейных представителей знака – 
самое время заняться перестановкой в доме, косметическим ремонтом, а 
также приобретать мебель или предметы искусства. 

СТРЕЛЕЦ
Вам захочется завернуться в плед и вместе с любимым чело-
веком насладиться осенней романтикой возле камина. Лучше 

всего вы будете чувствовать себя в спокойной домашней атмосфере, одна-
ко много времени придется посвятить работе. Достижения и доход не будут 
легко даваться, однако заложенное в этот период станет стабильной осно-
вой для будущего. 

  
КОЗЕРОГ
Вам нужно хорошенько отдохнуть, берегитесь душевного и физи-
ческого перенапряжения. Хорошо бы заняться йогой, медита-

цией или просто прогуляться на свежем воздухе, почитать хорошую книгу. 
В профессиональной сфере будьте готовы к следующему этапу и новым 
достижениям, скоро дел будет невпроворот. 

ВОДОЛЕЙ
Расширяйте свое поле деятельности, хороший период, чтобы 
начать новые проекты. Нужно концентрироваться на полу-

чении прибыли, только целенаправленный труд принесет результа-
ты. Устанавливайте контакты, жизнь сведет вас с интересными людьми. 
Прислушайтесь к тому, что подсказывает вам интуиция. 

РЫБЫ
Займитесь решением хозяйственных вопросов, устройте 
дома уборку с участием своих хороших друзей, а в завер-

шение организуйте для них вечеринку. Дети также будут рады принять 
участие во всех ваших мероприятиях. То, насколько успешно будут идти 
дела, в большой мере определят ваши эмоции. Если вы будете настрое-
ны позитивно, то и дела станут спориться. Может представиться возмож-
ность заработать.

№. 37 (37)  17 ноября 2017 года На досуге  /  8

ГО
РО
СКОП  
17.11.–23.11.2017.

Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

НОВОСТЬ «ИЗ ИСТОРИИ». Апрель 1990 года. В Вентспилсе за драку нужно платить валютой. 
За последние пятнадцать месяцев таким образом взыскано около 3000 валютных рублей. Для 
многих иностранцев пребывание в Вентспилсе закончилось плохо: один филиппинец убит, 
четверо греков ограблены, сильно возросло число избиений и ограблений. Чаще всего несчастья 
случались после распития алкоголя или похода в гости к малознакомым женщинам. 

Говорят, история развивается по спирали, а каждый новый ее виток может трагедию превратить 
в фарс. Совсем недавно мэр нашего города господин Лембергс на всю страну бранил 
натовских военных, которые, поглядите-ка, устраивают беспорядки на улицах Вентспилса и 
ведут себя как оккупанты. Правда, отстраненный мэр Вентспилса, наверное, забыл о первых 
годах своего правления, когда в Вентспилсе было значительно более неспокойно…

Ри
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- Святой отец, мне кажется, я веду 
праведный образ жизни: не пью, 
не гуляю, не смотрю на женщин. 
Каждый вечер я ложусь спать в 
десять часов и каждое воскресе-
ние хожу на мессу.  
- Боюсь, сын мой, что все 
это изменится, как толь-
ко ты выйдешь из тюрьмы.

— Девушка, вы мне понравились, 
давайте с вами встретимся завтра.  
— Что вы?! Я замужем 
… давайте сегодня!

Сегодня на улице нечаянно задел 
женщину. Она ко мне с наездом:  
- Чё, чувак, проблемы?  
Ну, я возьми и расскажи всё. 
Сидим теперь, вместе плачем.

Вчера дали пьянству БОЙ! 
Подробностей не помню, но с утра 
такое ощущение, что пьянство 
победило с большим отрывом. . .

Вышли с женой из магазина, а на 
ступеньках котёнок, няшный весьма.  
Жена умилённым голосом, - «Какой 
хорошенький... Давай ему голову 
оторвем.»  
Люди вокруг начали беспоко-
иться и оборачиваться, пока мы 
рыбу из пакета не достали.

Когда речь идёт о тринадца-
той зарплате, все моменталь-
но забывают о суевериях.

Скажи человеку, что на небе 978 
301 246 569 звёзд, и он поверит. 
Повесь табличку «Осторожно, 
окрашено», и он непремен-
но потрогает пальцем...

Ехaл мужик по деревне и сбил 
петухa.  
Остaнaвливaется, подбирaет 
петухa и приходит с ним к хозяину:  
- Я бы хотел зaменить вaм этого 
петушкa.  
- Нет проблем. Куры - в курятнике.

Сaнтехник, зaкончив чинить крaн, 
говорит хозяйке - стaрушке:  

- Ну все, бaбуль, с тебя бутылкa.  
- Милок, может, лучше деньгaми?  
- Не, бaбкa, мне деньгa-
ми нельзя - я пропью.

Летчик нa комиссии...  
- Рост?  
- 182.  
- Вес?  
- 84.  
- Спирометрия?  
- Это еще что?  
- Ну, выдувaешь сколько?  
- А, литрa двa...  
- А в книжке нaписaно четыре...  
- Дaк это по прaздникaм.

Едет чукчa в трaмвaе. Водитель 
объявляет:  
- Следующaя остaновкa «12 
Сентября».  
Чукчa нaчинaет метaться по трaм-
вaю:  
- А что, рaньше никaк нельзя?!

- Я забираю вашу стиральную 
машину в ремонт.  
- А как же я?!  
- А вы уже ремонту не подлежите...

Муж - жене:  
- Посмотри, дорогaя, кaкой у меня 
сегодня отличный улов!  
- Не вешaй мне лaпшу нa уши! 
Соседкa виделa, кaк ты зaходил в 
рыбный мaгaзин!  
- Ну... чaсть уловa при-
шлось продaть, конечно.

В компьютерном клубе.  
Мальчик:  
- Админ! Админ! Там в туалете 
пацан застрял!  
Админ:  
- Ну и что, мне теперь ему 
туда сеть провести?

Здравствуй, Дедушка Мороз!  
Возможно, я в прошлом 
году неправильно напи-
сал слово Роrsсhе.

- Ой, соль рассыпалась - это к ссоре.  
- А может, обойдётся?  
- Нет, дорогой. Я уже настроилась.

Позвонила мужу.  
Спрашиваю: «Ты меня 
сильно любишь?» 
Отвечает: «Покупай!». Вот 
что такое настоящее супру-
жеское взаимопонимание!

Босс знакомится с новым шофе-
ром:  
- Как ваша фамилия ?  
- Меня зовут Лёша ...  
- Меня интересует ваша фамилия, 
потому, что я привык обращаться к 
шоферам по фамилии!  
- Я думаю, что вам будет не удоб-
но меня по фамилии называть...  
- Меня не интересует, что ты дума-
ешь !  
- Моя фамилия - Любимый...  
- Поехали, Лёша.

Если вaс никто не любит, и вы 
никого не любите, попробуйте бaл-
лотировaться в Думу: тaм вы нaй-
дете много единомышленников.

Разговаривают подруги:  
- Все мамы плачут, когда их доче-
ри выходят замуж.  
- А моя мама говорила, что 
пусть плачет тот, кто забирает.

Любовь – когда мужчина, вме-
сто фразы «Курица безмозглая! 
КУДА ТЫ ПРЁШЬ?!» сдержанно 
произносит: «Птичка моя! Будь 
повнимательнее за рулём! »

Разговаривают две подруги:  
- Говорят, тебя вчера видели с 
каким-то жирным и волосатым 
чудовищем...  
- Это мой жених. Он уже подарил 
мне на свадьбу несколько гавай-
ских островов!  
- Боже. И как тебе удалось найти 
это мягкое и пушистое чудо?!

- Вчера делал с сыном уроки и 
за каждую ошибку заставлял его 
отжиматься.  
Если он вырастет тупым, то хотя 
бы будет сильным.  
- Точно. И как ты думаешь, кто 
тогда будет отжиматься?

АНЕКДОТЫ
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Объем строительства 
вырос на 25%
Объем строительной продукции в треть-
ем квартале этого года по сравнению с 
соответствующим периодом 2016 года в 
постоянных ценах, по скорректированным 
с учетом календарного фактора данным, 
вырос на 25%. Об этом свидетельствуют 
новейшие данные Центрального стати-
стического управления. Объем продукции 
строительства в текущих ценах составил 
580,8 млн евро.

Раскол в партии 
«Согласие»
О выходе из социал-демократической пар-
тии «Согласие» заявили большинство, или 
113, членов елгавского отделения. Это 
третье крупнейшее отделение «Согласия» 
за пределами Риги. Елгавчане покинули 
политическую партию, так как централь-
ное правление решило объединить город-
ское отделение и отделение Елгавского 
края. 

Европу просят помочь в 
ликвидации последствий 
наводнения
Министерство земледелия обратилось в 
Еврокомиссию с просьбой оказать Латвии 
финансовую помощь из Фонда солидар-
ности ЕС для ликвидации последствий 
наводнений, вызванных проливными 
дождями прошедшим летом и осенью. 
Согласно условиям, на поддержку могут 
претендовать страны, в которых прямой 
ущерб от природной катастрофы превы-
шает 3 млрд евро или 0,6% от ВВП. В слу-
чае Латвии это 145,74 млн евро, а причи-
ненный наводнениями ущерб превышает 
эту сумму. 

Самый высокий уровень 
занятости за 20 лет
Уровень занятости в Латвии за год увели-
чился на 1,8% и в третьем квартале этого 
года достиг самого высокого уровня за 
последние 20 лет – 63,6%. Лишь во втором 
квартале 2008 года уровень занятости пре-
высил 63% и составил 63,1%, свидетель-
ствуют данные Центрального статистиче-
ского управления. 

За 16 лет средняя зарплата 
выросла в четыре раза 
Почти в четыре раза за последние 16 лет 
выросла средняя зарплата в стране. В 
2001 году средняя зарплата нетто была 
164 евро в месяц, а в 2016 году она достиг-
ла 631 евро. Эта сумма сильно отстает 
от той зарплаты, которую реально могут 
получать латвийцы, работая за границей. 

Ромов не освободят от 
социальных взносов 
Комиссия Сейма по социальным вопро-
сам, перед вторым чтением обсуждая 
вопрос о группах лиц, которые могли бы 
быть освобождены от взносов обяза-
тельного страхования здоровья, отклони-
ла предложение освободить от таковых 
людей национальности «ром», а рассмо-
трение других предложений отложила. 

Люди все еще эмигрируют
На Латвии очень сильно сказался миро-
вой экономический и финансовый кризис 
2008 года, когда многие приняли реше-
ние уехать из страны и искать работу 
за рубежом. И сейчас, несмотря на то, 
что экономическая ситуация совсем иная, 
люди продолжают эмигрировать. За гра-
ницей формируется новая, все разрас-
тающаяся латвийская диаспора, при-
шел к выводу Михаил Хазан, профес-
сор Латвийского университета, изучающий 
вопросы эмиграции. 

Судьба «Металлурга» 
решится в декабре 
Потенциальный покупатель неплатеже-
способного акционерного общества «KVV 
Liepājas metalurgs» планирует завершить 
тестирование электроплавильной печи 
завода к середине декабря. Министр эко-
номики Арвилс Ашераденс не раскрыва-
ет имени потенциального покупателя, но 
указал, что он и ранее проявлял интерес 
к предприятию. Правительство готовится 
и к неудачному сценарию, если покупка не 
состоится. В этом случае администратор 
неплатежеспособности перейдет к следу-
ющей фазе – предприятие будет распро-
дано по частям.

В ЛАТВИИ

что приходилось открывать 
двери палатки. Тем летом 
Инга впервые обрезала свою 
длинную косу. После лета, 
проведенного в качестве 
пастуха, ее волосы пропита-
лись запахом пастбища, да 
еще и сбились в колтуны, 
поэтому папина сестра, кото-
рая работала в Талси парик-
махером, вынесла оконча-
тельный вердикт: обрезать! 
«Таких удобств, как душ, а 
уж тем более ванная, наше 
«пастушье лето» не предус-
матривало. Мылись в тазу, 
ну как девчонка-подросток в 
таких условиях может поза-
ботиться о прическе!» – сме-
ется Инга. Однако новая при-
ческа девочке понравилась, 
поэтому об утраченной косе 
она не особенно жалела. 

Первое знакомство с Вентспилсом произо-
шло раньше – Инге было восемь лет, когда 
родилась ее младшая сестра Агне. Все свое 
внимание мама должна была уделять малень-
кой сестричке, поэтому Инга отправилась к 
сестре матери, тете Элге в Вентспилс. Позднее 
она провела здесь не одно лето. Инга вспоми-
нает, как вместе с тетей Элгой, которая работа-
ла в Вентспилсском обществе потребителей, 
отправлялась проводить инвентаризации и 
на больших деревянных счетах подсчитывала 
излишек товара. 

По окончании средней школы Инга верну-
лась в Вентспилс на более длительный пери-
од. Непродолжительное время перед этим 
она училась в Риге в сфере туризма, однако 
у семьи не было такого дохода, чтобы дочь 
могла позволить себе очное обучение в Риге, 
поэтому Инге пришлось вернуться. «Я работа-
ла в одном из самых популярных в то время 
в Вентспилсе магазинов «Spodra». До сих 
пор испытываю благодарность к заведующей 
магазином госпоже Ирме, которая обучила 
меня работе продавца. Потом я уже все знала 
о красках – какая для внешних работ, какая 
для внутренних, что какой краской лучше кра-
сить, могла рассказать все об обоях и других 
внутренних отделочных материалах. Сегодня 
многое в этом отношении уже изменилось, 
тем не менее, опыт был полезный. Совсем как 
в игре «Марио» – этот уровень нужно было 
пройти, чтобы перейти на следующий. 

ПОРТЫ, ТРАНЗИТ 
И «БЕЗЖАЛОСТНАЯ ПОЛИТИКА» 

Инга говорит, что жизнь сама каждому из нас 
бросает вызовы, и только сам человек выбира-
ет, принимать их или оставаться не прежнем 
уровне, в своей зоне комфорта. Так получи-
лось и с участием Инги в транзитной отрас-
ли, которой сегодня она посвящает львиную 
долю своего времени и энергии. Порт с его 
кораблями, горами угля, непрерывной рабо-
той и своего рода романтикой всегда ее оча-
ровывали, однако по-настоящему с работой 
порта она столкнулась лишь в 2012 году, когда 
решением Кабинета министров Инга Антане, 
как представитель Министерства защиты 
среды и регионального развития, была назна-
чена в совет Управления Рижского свобод-
ного порта. «Там я и столкнулась впервые с 
«безжалостной политикой». До этого я рабо-
тала советницей по юридическим вопросам 
у министра среды и регионального развития 
Эдмунда Спруджа, была членом и основате-
лем «Партии реформ» и считала, что о полити-
ке знаю достаточно много. Однако неожиданно 
оказалось, что в ней царят совсем другие пра-
вила игры, и иногда нужно идти вперед так же 
аккуратно, как по тонкому льду. Конечно, сна-
чала мне пришлось многое изучать в работе 
порта, однако с учетом того, что очень многие 
вещи – рассмотрение и продление договоров, 
закупки и др. в правлении Свободного порта 
– вопросы юридического толка, мое образо-
вание и опыт работы присяжным адвокатом 
очень пригодились. Правда, свою деятель-
ность как присяжного адвоката я в этот период 
приостановила. Работа в порту мне очень нра-
вилась, и вместе с коллегами мы очень ста-

рались ее улучшить. Из прессы того времени 
хорошо видно, что мы выступали за хорошее 
управление, и что из этого всего вышло… К 
сожалению, в нашей стране член правления 
свободного порта – политическая должность, 
и со сменой министра среды и регионального 
развития меня из совета Управления Рижского 
свободного порта буквально выкинули». Инга 
не скрывает, что такой поворот судьбы при-
нес ей сильные переживания, так как рабо-
та, связанная с портом, ей нравилась и мно-
гие идеи по улучшению работы Управления 
Свободного порта остались нереализованны-
ми. Однако жизнь бросила следующий вызов 
– поступило предложение стать президентом 
общества «Балтийская ассоциация – транс-
порт и логистика». «За три года БАТЛ стала 
очень влиятельной негосударственной органи-
зацией, которая выступала и будет выступать 
за хорошую, эффективную конкурентоспособ-
ность в сфере транзита, транспорта и логисти-
ки. Будем бороться так долго, как только потре-
буется», – подчеркивает Инга Антане. 

 «ВРЕМЯ ПЕРЕМЕН». 
ИСТОРИЯ ОСНОВАНИЯ 

22 сентября Инга Антане основала в 
Вентспилсе новую политическую силу – пар-
тию «Время перемен». В свое время Инга 
в «Партии реформ» на себе испытала, что 
значит как достижения партии, так и раскол, 
она участвовала и в процессе ликвидации 
партии в качестве одного из ликвидаторов. 
Политические процессы и «кухня» известны ей 
со всеми нюансами. Тем не менее, Инга вновь 
готова катить в гору этот сизифов камень – 
новую политическую силу. Почему? 

«Потому, что я не научилась перепрыгивать 

через «ямы». Если я не достигла тех результа-
тов, которых мы вместе с коллегами должны 
были достигнуть, то это означает, что в игре 
жизненных испытаний нужно вернуться на 
прежний уровень и начать все сначала. У нас 
с коллегами были хорошие идеи по улучше-
нию работы госуправления, ограничению кор-
рупции, участию жителей в контроле работы 
самоуправления и многое другое. Если мы не 
смогли сделать этого тогда, то я должна идти 
и сделать еще раз. Конечно, можно сказать, 
что есть другие варианты. Например, ничего 
не делать. Однако ничегонеделанье не изме-
нит ситуацию, ее можно изменить, только если 
что-то предпринимать. Я не могу ждать пере-
мен от других, я сама должна нести перемены. 
Как сказал Барак Обама, не нужно ждать, когда 
наступит другое время или мы окажемся в дру-
гом месте. Это нужно делать сейчас. Создание 
партии, деятельность партии не должны быть 
только из-за политики. Это политическая орга-
низация, объединение единомышленников, 
посредством которого ты участвуешь в поли-
тической жизни. Я не говорю, что все должны 
быть политиками, совсем нет, но если ты чув-
ствуешь, что ты делаешь и делаешь, пытаешь-
ся повлиять на принятие политических реше-
ний или пресечь бездействие, и ничего не про-
исходит, то нет другого варианта, кроме того, 
чтобы вновь включиться в эти процессы. Когда 
чувствуешь, что для того, чтобы изменить 
ситуацию к лучшему, руки коротки, ты должен 
стать человеком, от которого зависит принятие 
решений. Основание партии «Время перемен» 
было очень логичным и последовательным 
шагом после того, что я делала в течение трех 
лет. Мы видим, что настоящее планирование 
народного хозяйства Латвии не осуществляет-
ся, значит, механизм государства не функцио-
нирует в интересах общества. Поэтому насту-
пило время для перемен. Не только в полити-
ке, но и в любых проявлениях нашей жизни. 

ОТЫСКАТЬ В СЕБЕ РОСТКИ ПЕРЕМЕН
Инга говорит, что главное – всей душой 

верить в то, что ты делаешь. Тогда все полу-
чится. Поэтому самое важное в сегодняшней 
Латвии – вернуть веру: в себя, народ и свою 
страну. «Каждый из нас должен выполнять 
свою привычную работу на совесть, и если 
мы, каждый латвиец, сможем сделать это, то 
в начале второго столетия нашего государ-
ства мы будем жить уже в совершенно другой 
среде – намного более честной, благополучной 
и счастливой. Наступило время для перемен, 

но осуществить 
их для себя, 
своих родите-
лей и детей 
можем толь-
ко мы сами. В 
день рождения 
Латвии я желаю 
каждому оты-
скать в себе те 
ростки пере-
мен, которые 
позволят нашей 
стране рас-
цвести и стать 
счастливой. 

Борец за правду с «геном строптивости»



Путеводитель выходного дня   /  7

Без сомнения, главные 
события государственных 
праздников – памятные 
мероприятия, посвящен-
ные 18 Ноября, празднич-
ные концерты и создание 
«пути света» при помощи 
горящих свечей. И все же 
мы, газета «Ventspilnieks.lv», 
рекомендуем в эти празд-
ничные дни отправиться в 
замок Ливонского ордена 
и посетить три особенные 
выставки. 

ПОДАРКИ 
СОГЛАСНО 
ПРОТОКОЛУ

Как нам рассказали в 
Вентспилсском музее, особен-
но соответствует теме празд-
нования 99-летней годовщины 
провозглашения Латвийской 
Республики фотовыставка 
финского фотографа Хенрика 
Дункера «Подарки соглас-
но протоколу». На этой инте-
ресной экспозиции представ-
лены подарки Латвии и лат-
вийскому народу от других 
стран, а также подарки наро-
да Латвии стране и должност-
ным лицам. Как подчеркивают 
кураторы выставки, этот объ-
емный фотопроект «символи-
чески отдает подарки народу, 
он предлагает не просто удов-
летворить любопытство, но и 
позволяет с известной долей 
юмора побывать за кулисами 
механизмов демократического 
государства, делая их более 
прозрачными». 

Если по какой-то причи-
не вам еще не приходилось 
бывать в замке, то в дни госу-
дарственных праздников 
– самое время собраться с 
семьей и друзьями и вместе 
отправиться и на две другие 
выставки, о которых мы рас-
сказывали в нашем предыду-
щем путеводителе. Одна из 
них – выставка, которая раз-
мещена на трех этажах замка 
и на которой представлены 
работы выдающегося масте-
ра латышской графики и сце-
нографа Илмара Блумбергса 
(1943–2016 гг.). Посетители 
смогут увидеть работы из 
цикла «Останется лишь ощу-
щение полета» («Paliks tikai 
lidojuma sajūta»), который 
был создан в венецианский 
период. 

Третья выставка будет увле-
кательной для представите-
лей любого поколения: для 
одних это станет возвраще-
нием в былые времена, а для 
молодого поколения – возмож-
ностью узнать, как в давние 
времена люди могли поддер-
живать связь, когда не было 
ни смартфонов, ни интерне-
та. На этой выставке можно 
будет и самим продемонстри-
ровать свои навыки – напри-
мер, попробовать писать 
пером. Выставка «Опасные 
связи. Почта» («Bīstamie 
sakari. Pasts») предлагает 
богатый материал, оригиналь-
ные документы, старинные 
письма, даже письмо герцо-
га Земгальского и Курземского 
Якоба ритмейстеру Иоганну 
фон Бер Кабиле, которое 
было отправлено (представь-
те себе!) 7 июля 1653 года. 

Три ярких 
события, 
чтобы лучше 
прочувствовать 
праздник

Отправляясь из Галиньциемса в город 
(центр), в прошлый раз мы остановились 
на событиях 20 октября 1967 года – у боль-
ших ворот возле сада Ренькя. Через пару 
десятков шагов забор поворачивает под 
прямым углом в восточном направлении. 
Большие каштаны уже в то время нахо-
дились вне сада – к радости детей, кото-
рые каждую осень ползали по шуршащим 
листьям в поисках блестящих коричне-
вых каштанов. Сразу за каштанами начи-
нались картофельные грядки, так как в то 
время эта территория была разделена на 
так называемые семейные огороды, кото-
рые продолжались и на противоположной 
стороне реки. 

Дорога сквозь время  
и пространство города III

О днако на более старых фото-
графиях, где виден этот уча-
сток улицы Кулдигас (дороги), 
доказывают, что когда-то забор 
вокруг сада Ренькя простирал-

ся до самого поворота реки Видме и Красного 
мостика (1-е изображение). 

Нужно сказать, что Красный мостик на ста-
ринных вентспилсских фотографиях – насто-
ящая звезда, он привлекал внимание фото-
графов, по крайней мере, на протяжении сто-
летия. Размещенное здесь изображение вряд 
ли сделано после 1900 года. Как видно, в 
то время (наверное, и в последующие пару 
десятков лет) мост служил как пассажирам 
повозок, так и пешеходам; отдельный мостик 
для пешеходов появился только в эпоху авто-
машин – очевидно, в конце 30-х годов. 

Переходим через Красный мостик и оказы-
ваемся в аллее. Эта аллея, как повествуют 
городские исторические источники и подтвер-
ждают старинные карты, существует с сере-
дины XIX столетия. Судя по старым фотогра-
фиям, изначально эти аллеи (а их две – по 
одной на каждой стороне улицы) создавались 
главным образом из берез. 2-е изображение 
позволяет в полной мере оценить их красо-
ту. На фотографии, сделанной в первые годы 
минувшего столетия, мы видим уже большие 
40-50-летние березы, что еще раз доказыва-
ет, что они были посажены в 1850–1860-е гг. 
Кулдигская дорога тогда не была мощеной, 
но, тем не менее, была ухоженной – как одна 
из главных дорог. Аллеи многократно упоми-
нались как городская гордость и долгие годы 
были одним из излюбленных мест прогулок 
вентспилчан. 

С правой стороны березовой аллеи в XIX в. 
построили роскошную «Villa Langberg», кото-
рая в ХХ в. после провозглашения Латвийской 
Республики отошла к Вентспилсской 
Евангелическо-лютеранской церкви и стар-

шим вентспилчанам больше 
известна как дом священни-
ка Теодора Гринбергса (3-е 
изображение). 

Однако перед этим через 
Вентспилс прошла Первая 
Мировая война. В это время 
березовая аллея была раз-
рушена, возможно, старин-
ные деревья пострадали от 
природных стихий, может 
быть, частично были пущены 
на дрова. В любом случае, в 
начале 20-х гг. ХХ в. в мест-
ных газетах многократно опи-
сывалось плачевное состо-
яние аллеи – «везде лежат 
упавшие стволы, пни вперемежку с ямами, в 
которые свалены отходы (...) передвигаться по 
пешеходным дорожкам невозможно, особен-
но в темное время, это опасно для жизни». В 
1923 или 1924 году самоуправление занялось 
уборкой старых деревьев и расчисткой аллеи, 
а весной 1925 года на всем протяжении участ-
ка от проспекта Лиелайс до Красного мости-
ка началась посадка молодых деревьев. Для 
этой цели целый год собирались пожертвова-
ния вентспилчан, дополнительно к которым 
присвоило средства и самоуправление. На эти 
деньги было приобретено необходимое число 
молодых лип. Березовая аллея сохранилась 
только на небольшом участке между проспек-
том Лиелайс и улицей Юрас. 

Посаженные в 1925 году липовые аллеи по обе стороны 
улицы Кулдигас, к счастью, сохранились и до наших дней, 
правда, с небольшими пробелами, и все же до сих пор их 
можно назвать гордостью нашего города. 

В период между войнами был проведен интенсивный 
ремонт городских улиц и дорог, дороги получили новое 
мощеное покрытие. Были вымощены и несколько участков 
улицы Кулдигас – сначала от проспекта Лиелайс до Красного 
мостика, в начале 30-х гг. – от Красного мостика до улицы 
Дурбес или Пилтенес, а в конце десятилетия «Ventas Balss» 
уже писала, что «по просьбам жителей Галиньциемса, 
мощение улиц ведется до самой границы города». 

В пятидесятые годы началось асфальтирование улицы, 
сначала посередине проезжей части, по краям были остав-
лены небольшие вымощенные полосы, а позднее заасфаль-
тировали и их.

18 ноября – это один из самых значимых дней в истории Латвии, когда 99 лет назад была провозглашена Латвийская Республика. В пред-
дверии столетия Латвии широкая праздничная программа по всей Латвии, в том числе обширнее, чем прежде, и в городе Вентспилсе и крае.   

Праздничные мероприятия 18 ноября в городе Вентспилсе и крае

ГОРОД ВЕНТСПИЛС
* в 11.00 - День 18 ноября начнётся с богослужения благодарения 99-й 

годовщине Латвийской Республики в вентспилском молитвенном доме 
баптистов. Во время богослужения будет петь и мужской ансамбль общины. 

* в 17.00 - в театральном доме «Юрас варти» начнётся праздничный кон-
церт, посвященный Дню 18 ноября. В торжественной атмосфере выступит 
Вентспилсский биг-бенд, группа «Bur mani», соло – певица Элза Розентале. 
Вход на концерт бесплатный.  

* с 17.30 - ученики Вентспилсской государственной гимназии № 1, их 
родители и учителя приглашают вентспилчан принять участие в традици-
онном Пути света, который будет создан возле здания школы, на улице 
Кулдигас, 1. 

* в 19.00 - всех приглашают в Сад Тилта, где ожидается большой празд-
ничный концерт «Наша песня Латвии». Девиз концерта: «Музыка, слова и 
песни как сила всегда объединяли наш народ. Мы делаем это, веря и осоз-
навая то, что каждое слово, каждый звук создают нашу реальность. Поэтому 
этот концерт – наша общая молитва и благодарность за наше независи-
мое государство – Латвию».  В концерте участвуют известные музыканты и 
актёры: Резия Калниня, Олга Дреге, Лилита Озолиня, Иева Акуратере, Айя 
Андреева, Alex и Атис Иевиньш, а также сопровождающая группа под руко-
водством Яниса Милтиньша. 

* в 20.00 - в Саду Тилта – праздничный салют в честь 99- й годовщины про-
возглашения Латвийской Республики. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ 
* в 13.45 - Праздничное богослужение в церкви Риндас. 
* в 15.00 - в Народном доме в Анце председатель Вентспилсской 

краевой думы Айварс Муцениекс вручит 14 наград самоуправления 
Вентспилсского края – Похвальные и Почетные грамоты. 

* в 17.00 - в доме культуры Пузеской волости праздничный концерт, на кото-
ром будут вручены похвальные грамоты самым активным жителям волости. 

* в 17.00 - Памятное мероприятие в Усмасской лютеранской церкви. 
После него – праздничный концерт.  

* в 19.00 - в малом зале Зурской основной школы праздничный кон-
церт Карины Татариновой, в Варвской волости – награждение лауреатов 
«Человек года 2017». После торжественной церемонии – бал.

* в 20.00 - в народном доме волости Анце праздничный бал с группой 
“Nakts ziņas”.

* в 20.00 - торжественное мероприятие волости Злекас и концерт уча-
щихся Вентспилсской музыкальной средней школы. После концерта 
– бал. 

* в 21.00 – праздничный бал в Пилтенском доме культуры с группой 
«Miera vējos».

* в 21.00 – в волости Попе играет группа «Muiža» из Цесиса. 
* в 21.00 – в Зирской волости – праздничный бал. 
* Следует отметить, что в нескольких центрах края мероприятия в честь 

государственного праздника проходят уже 17 ноября. 
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стителями, бывший председатель правле-
ния ООО «Олимпийский центр “Вентспилс”» 
Улдис Бойтманис, а с докладом выступала 
руководитель Отдела управления капита-
лом Вентспилсской думы Рита Озолиня. На 
заседании рассматривался вопрос о воз-
можном перераспределении функций ООО 
«Олимпийский центр “Ventspils”», основа-
нии нового общества – «Ventspils olimpiskā 
vienība», которое могло бы не платить госу-
дарству подоходный налог с предприятия. 
Почему необходим такой ход? Оказывается, 
вся соль – в оказании финансовой помощи 
в рамках «Программы поддержки спортсме-
нов высокого класса». Если в 2016 году на 
эти цели было направлено более 490 тысяч 
евро, то в этом году денежек уже побольше 
– 536 тысяч евро. Упомянутая программа 
финансируется с привлечением финанси-
рования ЛОК и средств самоуправления, а 
также доходов от хозяйственной деятельно-
сти и рекламы. 

Вся беда в том, что с 2018 года и с рас-
ходов, не связанных с хозяйственной дея-
тельностью, нужно будет платить подоход-
ный налог с предприятия в размере 25%. 
Однако обществам и фондам такой налог 
платить не нужно, поэтому деньги на упомя-
нутую программу предполагается направ-
лять в созданное общество. Другими слова-
ми, это элегантный способ избежать упла-
ты налога с предприятия. Учитывая сен-
ситивный характер вопроса, обсуждавше-
гося на заседании, в интернете оно не 
транслировалось. 

Депутат Айвис Ландманис проинформи-
ровал, что депутаты от объединенного спи-
ска об этом заседании узнали случайно, и 
то, что он и депутат Ивар Ландманис яви-
лись на заседание, вызвало заметную рас-
терянность у присутствовавших. «Мы обра-
тились с просьбой обеспечить нас доку-
ментами, касающимися рассматриваемого 

Депутатам документы без борьбы не дают, или как ЛОК и 
Вентспилсское самоуправление создают очередное общество

Ноябрь 1990 года. Вентспилс – единствен-
ный провинциальный город, где в испол-
коме создан отдел иностранных дел. 
Благодаря его активной деятельности вос-
станавливаются традиционные культурно-э-
кономические связи с европейскими госу-
дарствами, особенно со Скандинавией. В 
рамках сотрудничества Швецию посетили 
работники спортивной сферы, библиотека-
ри, стажировались врачи, с опытом капи-
талистического государства ознакомились 
представители пожарной службы и мили-
ции, работники коммунальных служб, люди 
культуры. Сотрудничество осуществлялось 
также со Штральзундом (Германия), Порвоо 
(Финляндия) и Роттердамом (Голландия). 

Ноябрь 1990 года. В доме культуры Морского 
торгового порта собрались несколько сотен 
работников предприятий всесоюзного зна-
чения, чтобы прослушать доклад первого 
секретаря горкома КПЛ В. И. и депутата 
Верховного Совета республики, командира 
Прибалтийского пограничного округа В. Г. о 
политической ситуации в городе. Среди про-
чего, генерал сообщил, что армия берет под 
свою защиту памятник Ленину в Вентспилсе. 
В принятой резолюции участники собрания 
потребовали ввести в Латвии правление пре-
зидента СССР, чтобы справиться с замет-
ным здесь националистическим психозом. В 
ней также было отмечено, что единственным 
спасением и поддержкой для рабочего клас-
са в Латвии является Советская армия. 

Ноябрь 1990 года. В Вентспилсском мор-
ском торговом порту начата установка бере-
говой радиолокационной системы немецкой 
фирмы «Krupp atlas elektronik». Она пред-
усмотрена для обеспечения вхождения и 
выхода судов, контроля над оперативной 
ситуацией в районах груза и во время рейдов. 
Техника, которая стоит около трех миллио-
нов немецких марок, сменит аналог – менее 
безопасную и эффективную советскую ради-
олокационную систему. Безаварийная рабо-
та в Вентспилсе особенно важна, поскольку 
на судах в основном перевозятся взрывоо-
пасные и ядовитые вещества. 

Ноябрь 1990 года. В доме офицеров 
Вентспилсского гарнизона собрались коман-
диры размещенных в крае военных частей 
СССР и политработники, а также представи-
тели местной власти, общественных органи-
заций и религиозных конфессий. Собрание 
состоялось по инициативе советских мили-
таристов, чтобы провести предваритель-
ную подготовку перед организацией круглого 
стола, во время которого предлагается обсу-
дить возможности консолидации местной 
общественности и Советской армии. Дебаты 
были длительными и не всегда корректны-
ми, круглый стол решено устроить через 
несколько месяцев.

Декабрь 1990 года. Арестован швейцар кафе 
«Ventspils», 22-летний В. А. Он обвиняется 
в продаже фальшивых денег – 500 немец-
ких марок за две тысячи рублей. Когда пар-
тнер по сделке обнаружил, что его обману-
ли, и попытался вернуть свои деньги, валют-
ный спекулянт потребовал от него дополни-
тельной платы – пять тысяч рублей за кле-
вету. За помощью пострадавший обратился 
в Вентспилсскую региональную прокуратуру. 

Декабрь 1990 года. В новый год город вхо-
дит с огромным дефицитом бюджета. Для 
того чтобы его хоть частично покрыть соб-
ственными силами, на городских предприя-
тиях будет сформирован фонд обмена про-
изведенных там товаров, которые в дру-
гих местах можно будет постараться обме-
нять на требующуюся технику, оборудова-
ние и материалы. Проводится работа, чтобы 
добиться более справедливых отчислений 
с предприятий всесоюзного значения, раз-
мещенных в Вентспилсе, за использова-
ние порта и железнодорожных путей, в том 
числе, в валюте. Предусмотрено заключе-
ние долгосрочных взаимных хозяйственных 
договоров с предприятиями и организация-
ми Вентспилса, Латвии и других республик, 
таким образом, реально переходя на рыноч-
ные и бартерные отношения. 

Декабрь 1990 года. Утром 14 декабря круп-
ная авария произошла на Вентспилсской 
городской нефтяной базе. Во время пере-
качки топлива три плохо зафиксированные 
железнодорожные цистерны начали дви-
гаться и отсоединились от трубопровода. 
Вылилось приблизительно 120 тонн дизель-
ного топлива и 40 тонн бензина. 

Оглядываясь на 
обозримое прошлое 
Вентспилса
(Продолжение. Начало в № 35.)

вопроса, однако Айварс Лембергс отказался 
отдать в наше распоряжение имеющиеся у 
него самого копии документов, а работники 
думы поспешили скрыть материалы. Только 
после повторного настоятельного требова-
ния выдать документы руководитель Отдела 
управления капиталом Рита Озолиня пообе-
щала копии требуемых документов предо-
ставить нам по окончании соответствующего 
заседания», – рассказал о ходе заседания 
Айвис Ландманис. 

ОБЕЩАННОГО ТРИ ГОДА ЖДУТ
Теоретически вопрос о получении доку-

ментов после этого обещания должен был 
быть решен, однако по окончании заседа-
ния депутатов от объединенного списка ожи-
дал неприятный сюрприз. Когда заседание 
завершилось, госпожа Озолиня так быстро 
удалилась, что депутатам пришлось следо-
вать за ней, чтобы напомнить о необходимо-
сти незамедлительно выполнить обещание. 
Как уже упоминалось, в соответствии с зако-
ном, у депутатов есть все права получить 
документы, необходимые для реализации 
их полномочий, и поскольку в данном слу-
чае речь шла о возможном перераспределе-
нии функций Вентспилсского олимпийского 
центра, то у депутатов, чтобы представлять 
интересы своих избирателей, было не только 
право, но и обязанность требовать деталь-
ную информацию о том, куда же в этом слу-
чае утекут деньги вентспилсских налогопла-
тельщиков. По словам А. Ландманиса, Р. 
Озолиня пыталась найти причины, чтобы не 
выполнить свое обещание или выполнить 
частично. 

В ДУМУ – С СУДЕБНЫМ 
ИСПОЛНИТЕЛЕМ

По словам депутатов от объединенного 
списка, вначале им заявили, что депутатам 
не полагается информация, которая связа-
на с «Программой поддержки спортсменов 
высокого класса». Затем пытались вообще 

не дать документы, утверждая, что депутаты 
должны предоставить письменный запрос. 
Поступили даже угрозы вызвать полицию. 
Затем к разговору присоединился замести-
тель А. Лембергса Г. Блумбергс и заявил, что 
у депутатов думы есть право участвовать в 
заседании, но нет права получать материа-
лы заседания. Понимая, что все документы 
в этот момент получить будет невозможно, 
была достигнута «договоренность», и депу-
татам была выдана часть материалов, рас-
сматривавшихся в Комиссии по экономике 
и бюджету. 

Депутатам пока не удалось получить: 
отчет о финансировании рекламных догово-
ров и о пожертвованиях ООО «Олимпийский 
центр “Вентспилс”» за 2017 год, отчет о 
целевом финансировании «Программы под-
держки спортсменов высокого класса» и 
развития спорта ООО «Олимпийский центр 
“Ventspils”» за 2016 и 2017 гг. Можно лишь 
гадать, что в этих документах скрыто от депу-
татов и вентспилсской общественности. 

Что касается утверждения господина 
Г. Блумбергса о том, что у депутатов нет 
права на получение материалов заседания, 
процитируем несколько строк из решения 
Департамента по административным делам 
Верховного суда ЛР, вынесенного в мае 2016 
года по поводу обращения депутата само-
управления, в котором также сочли, что 
депутату не требуется выдавать копии доку-
ментов: «Если депутат думы самоуправ-
ления имеет право получать информацию 
от учреждений самоуправления и обществ 
капитала, то тем более такое право относит-
ся к информации, имеющейся в распоряже-
нии конкретной думы». 

В то же время оппозиционные депутаты 
Вентспилсской думы настроены изменить 
существовавший десятилетиями порядок. 
Если будет необходимо, впредь за докумен-
тами они будут являться в сопровождении 
работников правоохранительных органов, 
нотариусов и судебных исполнителей. 

Обвиняемый в тяжелых преступлениях и 
отстранённый от исполнения обязанностей 
председателя Вентспилсской городской 
думы Айварс Лембергс 27 ноября пригла-
шен явиться и ответить на вопросы депу-
татов на заседании парламентской след-
ственной комиссии Сейма по так называе-
мому «делу олигархов». Он станет вторым 
олигархом, который лично  будет расспро-
шен в связи с ранее опубликованными в 
журнале «IR» так называемыми «разгово-
рами олигархов», аутентичность которых 
А. Лембергс категорически отрицает и раз-
личными путями пытался дискредитиро-
вать публикации и журнал, обзывая журна-
листов редакции «соросистами».  

В следственной комиссии по «делу олигархов» 
пришла очередь расспросить Лембергса

О дин из трёх олигархов – Айнарс 
Шлесерс – уже участвовал в 
заседании комиссии 30 октября. 
Он в привычной для него мане-
ре популистски рассказал, что 

не опубликованы те разговоры, где, напри-
мер, экс-президент Валдис Затлерс «звонит 
и просит», чтобы политик поддержал пере-
избрание В. Затлерса на должность прези-
дента страны. Так он косвенно подтвердил, 
что такие разговоры имели место, вместе с 
тем приумножив уверенность, что в разго-
ворах участвовал и обвиняемый в тяжелых 
преступлениях А. Лембергс. С учетом того, 
что А. Шлесерс не выразил поддержку, позд-
нее последовал роспуск парламента, указал 
ушедший из политики А. Шлесерс. Он также 
акцентировал то, что не подтвердился ни 
один эпизод, по которым правоохранитель-
ные учреждения начали криминальный про-
цесс в 2011 году.  Тем не менее парламент 
из-за этого дела был распущен. И хотя юри-
дически за это нельзя призвать к ответствен-
ности, реально за это ответственен именно 
В. Затлерс, считает популист А. Шлесерс. 
На несколько вопросов, связанных с «делом 

олигархов» бывший поли-
тик уклончиво не отве-
чал, указав, что был бы 
готов говорить «обо всем 
поле», если бы было опу-
бликовано и обсужденное 
с В. Затлерсом. В начале 
декабря комиссия опро-
сит и самого экс-прези-
дента, который категори-
чески отрицает клевет-
нические утверждения А. 
Шлесерса. 

Следующим из трио олигархов на засе-
дание парламентской следственной комис-
сии будет приглашён именно А. Лембергс.  
Ожидается, что и на этот раз А. Лембергс 
продолжит обобщать, умствовать и выска-
зываться не по существу, как это уже неод-
нократно бывало в этом вопросе и на так 
называемой еженедельной пресс-конфе-
ренции Лембергса, и в интервью масс-ме-
диа, и на им самим созванном брифинге в 
Риге, а также в процессе судопроизводства.   

Парламентская следственная комиссия 
была созвана после того, как в июне журнал 
«IR» опубликовал состоявшиеся в гости-
нице «Ридзене» разговоры, в которых А. 
Шлесерс, А. Лембергс и другие влиятель-
ные должностные лица улаживали дела, 
связанные с бизнесом и политикой, зача-
стую используя в лексике и грубые слова, 
и унижающие других людей комментарии. 
А. Лембергс сам публично сказал, что нет 
доказательств аутентичности этих разго-
воров, считая, что это очередное сфабри-
кованное против него дело. Какое очеред-
ное «шоу» продемонстрирует А. Лембергс, 
можно будет увидеть во время прямой 
трансляции заседания комиссии.    

Бюро по предотвращению и борьбе с кор-
рупцией (БПБК) в период с 2009 по 2011 
год вело прослушку этих разговоров и это 

послужило как одно из главных доказа-
тельств в так называемом «деле олигар-
хов», которое было возбуждено в 2011 году 
по статьям уголовного закона за получение 
взяток, дачу взяток, легализацию нажитых 
преступным путём финансовых средств, 
злонамеренное использование служебно-
го положения и нарушение установленных 
в законе ограничений для государствен-
ных должностных лиц. БПБК расследовало 
это дело несколько лет, однако оказалось, 
что прослушанные разговоры не являются 
достаточным доказательством для выдви-
жения обвинения, поэтому криминальный 
процесс был прекращен. 

Например, в связи с одним из упомя-
нутых в разговорах случаем криминаль-
ный процесс был прекращен против А. 
Шлесерса, который, будучи заинтересован-
ным в том, чтобы председателем правле-
ния Рижского свободного порта был назна-
чен Андрис Америкс, в начале октября 
2010 года предложил А. Лембергсу, что он 
добьётся заключения договора между прав-
лением Рижского свободного порта и ООО 
«Mediju nams», в котором заинтересован 
А. Лембергс. То, будет ли возобновлено 
это «похороненное» уголовное дело, в чем 
настолько было уверено трио олигархов, 
пока еще неясно. 
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Восходящее солнце символизирует рождение молодого 
государства и победу над силами тьмы. Ветви дуба – 
символ мужественности и выносливости. Три звезды 
над гербом олицетворяют идею об объединении 
исторических областей в одно государство – Латвию.

КРАСНО-БЕЛО-КРАСНЫЙ ФЛАГ
Впервые красно-бело-красный флаг на башне Святого 

духа был поднят в 1918 году. Тем не менее, он является 
одним из самых древних флагов в мире. Упоминание о нем 
встречается в Ливонской рифмованной хронике тринадцато-
го века, где рассказывается о походе на Ригу земгальского 
вождя Намейса, который он предпринял в 1279 году. 

«Из Цесиса, как я слышал, пошли в Ригу земессарги, один 
брат, он сотню мужей привел. Они услышали эту весть и 
пошли туда, храбрые и красивые, у них был красный флаг 
с белой полосой посередь, по обычаю жителей Цесиса. 
Цесисом зовется замок, в замке такой флаг, и стоит замок на 
латышской земле, женщины там по обычаю скачут, как мужи. 
То латышский флаг, это я могу сказать вам». 

Существуют легенды о происхождении красно-бело-крас-
ного флага. В выпущенной в 1936 году издательством 
«Grāmatu Draugs» «Истории латвийского флага» («Latvijas 
karoga vēsturе») приведены две легенды о его происхожде-
нии. Самая популярная гласит: основой флага стало белое 
полотнище, на котором вынесли с поля боя смертельно 
раненного вождя латышского племени. Он велел созвать 
всех воинов, чтобы они пообещали, что будут бороться до 
тех пор, пока родная земля не станет свободной. А флаг от 
крови вождя стал красным, и только там, где находилось его 
тело, осталась белая полоса. С этим флагом латыши рину-
лись в бой и победили. 

За возрождение красно-бело-красного флага спустя более 
пятидесяти лет нужно благодарить латышских студентов, 
учившихся в Дерптском (Тартуском) университете, которые 
во время Вселатвийского праздника песни и танца в Риге в 
1873 году в качестве знаков отличия носили на груди крас-
но-белые ленточки. Первый флаг латышского Праздника 
песни также был выполнен в красно-белых тонах. 

ВОЗРОЖДЕНИЕ ФЛАГА. НАЧАЛО XX СТОЛЕТИЯ 
Но сформировался наш национальный флаг во время 

Первой Мировой войны. В 1915 году, когда создавались 
флаги батальонов латышских стрелков, некоторые художни-
ки предложили использовать красно-бело-красный флаг. По 
эскизу педагога и журналиста Яниса Лапиньша красно-бе-
ло-красный флаг во второй половине 1916 года изготови-
ла его ученица, работавшая учительницей в Валмиерском 
приюте для беженцев, Марианна Страумане. В этом флаге 
белая полоса составляла пятую часть от площади флага, 
а в верхнем углу было вышито желтое солнце. Это первый 
известный и реально изготовленный латвийский националь-
ный флаг, который сохранился до наших дней. 

В мае 1917 года Латышским обществом поощрения 
искусств было принято решение в качестве варианта латвий-
ского флага поддержать эскиз Ансиса Цирулиса и Волдемара 
Тоне, а свои цветовые пропорции латвийский флаг получил 
благодаря фотографу Янису Риексту, который в 1918 году 
выпустил открытки с эскизом латвийского флага, принадле-
жавшим Ансису Цирулису. Цирулис продумал сочетание цве-
тов, но не определил пропорцию – два к одному или один к 
двум. Известное нам сегодня соотношение цветов появилось 
на фотографиях Риекста, так появился красно-бело-красный 
флаг Латвии. 

18 ноября 1918 года в здании Латвийской оперы (нынеш-
ний Национальный театр) в Риге, когда была провозгла-
шена Латвийская Республика, зал был украшен красно-бе-
ло-красным флагом, а 15 июня 1921 года на Учредительном 
собрании был принят закон «О флаге и гербе Латвийской 
Республики». В свою очередь, цвет флага как темный кар-
минно-красный был определен только в 1922 году. 

Как возник государственный герб Латвии
Путь к созданию визуальной символики Латвии был нелег-

ким – герб, каким мы знаем его сегодня, после горячих деба-
тов на Учредительном собрании ЛР 68 голосами «за» из 98 
был утвержден лишь 15 июня 1921 года. Правда, нельзя ска-
зать, что до этого Латвия обходилась без собственного сим-
вола – им служила эмблема, на которой было изображено 
восходящее солнце. Уже на следующий день после провоз-
глашения независимости Латвии – 19 ноября 1918 года – 
президиум Народного совета Латвии решил устроить конкурс 
на создание нового национального символа Латвии. Победил 

Символы латвийской государственности

14 июня 1988 года прошла демонстрация в центре 
Риги – в память о людях, высланных в Сибирь, когда во 
главе шествия был поднят красно-бело-красный флаг. 

В следующем году Латвийское государство отпразднует свой столетний юбилей. Как страна 
мы очень молоды, как народ – имеем древние корни – со своей историей, ценностями и сим-
волами. Символы как мощное средство для выражения нематериальных ценностей существо-
вали у человечества с самого момента его зарождения. Есть свои символы и у Латвии, и о 
каждом из них – отдельный рассказ.

предложенный Букардом Дзенисом символ – солнце с буквой 
«L» и тремя звездами посередине, а в нижней части – земля 
и река, которые с течением времени были заменены на крас-
но-бело-красную ленту флага. Солнце символизировало раз-
витие и надежды молодого государства, буква «L» — Латвию, 
три звезды – латвийские регионы. Солнечные лучи симво-
лизировали 17 населенных латышами уездов – сначала 17, 
позднее 19. 

Однако одной эмблемы с изображением солнца не хва-
тало для визуальной репрезентации молодого государства. 
В мире существовали свои законы геральдики, и подобная 
эмблема им не соответствовала. Разработкой нового сим-

вола государства занялась созданная на Учредительном 
собрании 17 сентября 1920 года подкомиссия по геральди-
ке, которая объявила конкурс, но ни один из поданных эски-
зов не оказался соответствующим законам геральдики. Было 
принято решение организовать второй конкурс, на сей раз 
закрытый. К участию пригласили четверых художников, кото-
рым были даны конкретные указания по поводу включения в 
новый герб издревле существовавшей на территории Латвии 
символики государственных образований. 

Подкомиссия по геральдике утвердила эскиз малоизвест-
ного художника Вильгельма Круминьша, который был пере-
дан для коррекции графику профессору Рихарду Зариньшу. 
Эскиз герба, выполненный Вильгельмом Круминьшем, не 
сохранился, однако известно, что он предлагал солнце рас-
красить серебряным цветом, а вместо трех звезд – изобра-
зить национальный венок. 

О ЧЕМ РАССКАЗЫВАЮТ СИМВОЛЫ 
ГОСУДАРСТВЕННОГО ГЕРБА? 

Описание герба, принятое в ходе голосования на 
Учредительном собрании 15 июня 1921 года, не слишком 
отличается от описания, которое имеется в современном 
законе «О государственном гербе Латвии». Щит большого 
государственного герба разделён на три части. На первой 
изображено восходящее золотое солнце на синем поле, 
на второй – красный лев на серебряном поле (Курземе, 
Земгале), на третьей – серебряный гриф с золотым язы-
ком и серебряным мечом в правой лапе на красном поле 
(Видземе, Латгале). Над щитом полукругом расположены 
три золотые звезды. С правой стороны щит держит крас-
ный лев с золотым языком, с левой – серебряный гриф с 
золотым языком. Щит стоит на зелёных ветвях дуба, кото-
рые перевязаны красно-бело-красной лентой с пропорция-
ми государственного флага. Что означают элементы герба? 
Восходящее солнце символизирует рождение молодого 
государства и победу над силами тьмы. Ветви дуба – сим-
вол мужественности и выносливости. Три звезды над гер-
бом олицетворяют идею об объединении исторических 
областей в одно государство – Латвию. Геральдические 
фигуры – гриф и лев свидетельствуют о преемственности 
и принадлежности составных частей Латвии к существо-
вавшим ранее государственным образованиям с древней 

историей и признанной в Европе символикой. Красный 
лев символизирует герб Курземского и Земгальского гер-
цогства, а также герб Курляндской губернии в период цар-
ской России, и считается символом Курземе. Гриф симво-
лизирует Латгале и Видземе. Этот символ восходит к гербу 
Задвинского герцогства (Ducatus Livoniae Ultradunensis), 
который был присвоен ему в 1566 году королем Польши 
Сигизмундом II Августом. 

ПЕСНЯ, ПРЕВРАТИВШАЯСЯ В ГИМН
Говоря о латвийском государственном гимне, невозможно 

не упомянуть еще об одном символе нашей национальной 
идентичности и культуры – Празднике песни. 

Первый Вселатвийский праздник песни состоялся в 1873 
году, когда Латвия еще была в составе Российской импе-
рии. На праздник съехалось 45 хоров из Видземе и Курземе, 
всего в празднике участвовали 1003 исполнителей песен. 
Для первого Праздника песни Карлис Бауманис (Бауманю 
Карлис) сочинил песню «Боже, благослови Латвию!». В то 
время он жил в Петербурге, работал учителем и отпра-
вил несколько написанных им песен в Рижское Латышское 
общество. Для Праздника песни были взяты две песни, 
«Боже, благослови Латвию!» осталась вне репертуа-
ра праздника, поскольку она была запрещена цензурой. 
Однако песню выучил хор Балтийской учительской семи-
нарии, и когда в зал входили все хоры, приехавшие на пер-
вый Праздник песни, «Боже, благослови Латвию!» звучала 
в качестве приветствия приехавшим в Ригу представителям 
Видземе и Курземе. 

Впервые сводный хор решился спеть эту песню лишь в 
1895 году на IV Вселатвийском празднике песни в Елгаве. 
Слово «Латвия» в песне, за исключением первой строчки, 
было заменено словом «Балтия», но во время революции 
1905 года его вновь заменили на слово «Латвия». Во время 
V Вселатвийского праздника песни в 1910 году царская адми-
нистрация позволила исполнить эту песню в конце второго 
концерта: у органа тогда был Альфредс Калниньш, а за дири-
жерским пультом – Язепс Витолс. Сохранились свидетель-
ства, что власть стремилась воспрепятствовать тому, чтобы 
люди вставали при исполнении этой песни, тем не менее, с 
первыми звуками собравшиеся один за другим стали подни-
маться со своих мест. 

18 ноября 1918 года, когда на торжественном заседании 
в Национальном театре была объявлена независимость 
Латвии, присутствующие трижды исполнили «Боже, благо-
слови Латвию!». 4 июня 1920 года на Учредительном собра-
нии она была утверждена в качестве гимна Латвии. Закон 
о государственном гимне был принят Сеймом 25 сентября 
1928 года. 

Народная молитва «Боже, благослови Латвию!» вновь 
официально стала гимном Латвии после принятия 17 фев-
раля 1990 года Верховным Советом ЛССР закона, и летом 
этого же года она впервые в Латвии вновь прозвучала в 
исполнении сводного хора Праздника песни. 



№. 37 (37)  17 ноября 2017 года2  /  Новости

Ventspilnieks.lv
Рег.№ 0007 40372

Э-почта: redakcija@ventspilnieks.lv
Главный редактор: Илона Берзиня

Издатель: 
Общество “Par taisnīgumu un atklātību”

Больница получит финансирование 
в 8,36 млн евро
Северокурземская региональная больница 
получит от Европейского фонда регионально-
го развития (ERAF) финансирование на проект 
развития больницы, что позволит улучшить 
качество услуг здравоохранения и их доступ-
ность для жителей. Присвоенное финансиро-
вание составит 8,36 млн евро. Больница пла-
нирует приобрести 12 единиц различного диа-
гностического оборудования, а также усовер-
шенствовать несколько отделений.

Сдано 13 000 мешков с листьями 
Завершилась традиционная осенняя акция 
по сбору листьев, во время которой в 
«Коммунальное управление» было сдано 
около 13 000 мешков с листьями. Она еже-
годно проводится с 1 октября до 15 ноя-
бря. Несмотря на то что жители сами выби-
рают, в какие мешки класть листья, обычно 
их вместимость составляет от 150 до 200 
литров. Во время следующей акции по сбору 
листьев жителей призывают к сознательно-
сти и просят не бросать в мешки ветки и 
бытовые отходы, так как собранные листья 
компостируются.

1,5 млн евро – на проект 
Дигитального центра 
Кабинет министров поддержал присвое-
ние 1,5 млн евро на реализацию проекта 
Вентспилсского дигитального центра (ВДЦ) 
«Развитие ресурсов совместного использова-
ния информационно-коммуникационных тех-
нологий (ИКТ) для нужд самоуправления». 
Его цель – обеспечить предоставление услуг 
самоуправления и обслуживание клиентов 
согласно принципу «агентства одной останов-
ки», то есть предоставить жителям возмож-
ность различные услуги государства полу-
чить, обратившись лишь в одно место. Во 
время проекта в деятельности ВДЦ будет 
обеспечено создание платформы совмест-
ного использования ресурсов информацион-
но-коммуникационных технологий самоуправ-
лений, создание и введение услуг виртуаль-
ного сервера, применение решений по безо-
пасности ИКТ, а также другие нововведения.

Показания счетчиков сдаются 
удаленно
В многоквартирном жилом доме на 
Сарканмуйжас дамбис, 5, во всех квартирах 
установлены счетчики воды, которые позво-
лят считывать показания удаленно. Решение 
об установке таких счетчиков приняли сами 
жильцы дома, проголосовав в опросе, орга-
низованном хозяйствующей организацией. 
Всего в доме установлено 94 электронных 
счетчика. Установка одного счетчика обо-
шлась каждому жильцу в 40 евро. 

Все еще не могут завершить проект 
по перестройке Центральной 
начальной школы 
В ходе конкурса проводится отбор проек-
тировщика перестройки здания бывшей 
Вентспилсской центральной начальной 
школы в учреждение дошкольного образо-
вания. Заявки на участие в конкурсе на пере-
стройку здания на улице Бривибас, 15, объ-
явленном предприятием «Вентспилсское 
недвижимое имущество», можно подать до 
17 ноября. Разработку строительного проек-
та планируется завершить до конца февра-
ля 2018 года. Открыть учебное заведение, в 
котором ранее находилась вечерняя школа, 
предполагалось уже в этом учебном году. 

Лицензия еще на 20 лет
Совет комиссии по регулированию обществен-
ных услуг принял решение выдать лицензию 
ООО «VATS», чтобы оно в ближайшие 20 лет 
оказывало услуги распределения электроэ-
нергии на территории Вентспилсского свобод-
ного порта. Объем распределенной энергии 
в 2016 году был 16,95 млн квт/ч, в этом году 
планируемый объем существенно возрастет – 
до 19,86 млн квт/ч. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

За девять месяцев этого года объём переваленных ООО «»Ventspils nafta» termināls» 
нефтепродуктов достиг 5,14 миллионов тонн, что на 454 200 тонн или 8,1% меньше, чем 
за тот же период в прошлом году, свидетельствуют опубликованные предприятием пока-
затели работы. Правда, этой осенью, в сентябре предприятие перевалило 322,7 тысячи 
тонн нефтепродуктов, и это на 21,5% или на 57 тысяч тонн больше по сравнению с сен-
тябрём 2016 года. И хотя объём переваленных нефтепродуктов снизился, предприятие 
тем не менее в будущее смотрит с надеждой, если только в улучшение обшей ситуации 
включаться все стороны и отрасль в целом. 

Руководство Северокурземской региональной больницы до сих пор молчит в связи с 
проведенными в Вентспилсской больнице бактериологическими исследованиями после 
того, как в результате операции по удалению катаракты различные компликации получи-
ли десять пациентов. Больница не желает давать комментарии, пока Инспекция здоровья 
не представит окончательного заключения. Когда это случится, пока не прогнозируется. 

Праздник ливского флага, который с 1923 
года в ноябре отмечают представители 
этого коренного народа нашей страны вме-
сте с латышами, в этом месяце состоится в 
Вентспилсе. В первый раз и позднее много-
кратно этот праздник проходил в Мазирбе, 
затем – в Риге, Колке и Вентспилсе.  

Объём снижается, однако 
надежда и оптимизм не исчезли

П редставитель предприятия 
Элина Добулане пояснила газете 
«Ventspilnieks.lv», что спад объё-
ма переваленных нефтепродук-
тов на предприятии объясняет-

ся изменениями в объёмах потока грузов из 
России. «И хотя Россия уже какое-то время 
инвестирует в свои порты, чтобы переме-
стить грузопоток из стран Балтии, решение 
Российской железной дороги в мае этого года 
перенаправить объёмы жидких и сухих желез-
нодорожных грузов, не транспортируя их через 
порты Балтии, еще больше повлияло на пока-
затели работы в Латвии», пояснила представи-

тель предприятия. 
«»Ventspils nafta» termināls», как и другие 

терминалы портов стран Балтии, которые 
исторически полагались на перевозки россий-
ских жидких грузов, в настоящее время пере-
живают серьёзные перемены, чтобы приспо-
собить работу к новым условиям глобального 
рынка.  Руководство предприятия считает, что 
«в новой рыночной ситуации, когда возможно 
перевалить намного меньше грузов, чем рань-
ше, необходимо увеличить капацитет хране-
ния грузов портов и вводить новые и инноваци-
онные решения», чтобы способствовать устой-
чивому развитию транзитного бизнеса в меня-

ющейся рыночной ситуации. «Эти изменения 
касаются не только предприятия «»Ventspils 
nafta» termināls», но и всю цепь логистики – 
железнодорожные грузоперевозки и эффек-
тивность работы терминалов портов», подчёр-
кивает предприятие. 

По нефтяному трубопроводу предприя-
тия «LatRosTrans» группы «Ventspils nafta» за 
девять месяцев этого года транспортирова-
но 2,8 млн тонн нефтепродуктов, что объему 
похоже, как и в прошлом году.  В том числе 
в третьем квартале этого года по нефтяно-
му трубопроводу «LatRosTrans» транспорти-
ровано 553 000 тонн нефтепродуктов, что на 
26% больше по сравнению с третьим квар-
талом 2016 года. Как отмечает руководство 
«LatRosTrans», объём транспортированных до 
сих пор грузов отвечает выдвинутым руковод-
ством предприятия планам.  

Оборот «»Ventspils nafta» termināls» в про-
шлом году достиг 62,855 млн евро, и это на 
21% меньше, чем в 2015 году, а прибыль сни-
зилась на 5,8% до 13,191 млн евро. 

До сих пор не раскрывается, почему 
после операции по удалению 
катаракты пострадали 10 человек

По словам представите-
ля больницы Виолы 
Гринвалде, «до заклю-
чения Инспекции здоро-
вья в связи с осложне-

ниями после операции по удалению катарак-
ты информация предоставляться не будет». 
Также госпожа Гринвалде отметила, что не 
знает, когда будет получено это заключение, и 
повлиять на этот процесс больница не может. 

Здесь нужно напомнить о публичном заяв-
лении, что в конце октября Северокурземская 
больница сразу после случившегося сама 
взяла образцы для проведения бактериоло-
гического контроля, чтобы выяснить, почему 

у пациентов возникли осложнения. Было обе-
щано, что результаты исследований станут 
известны уже через неделю. Сначала было 
заявлено, что результаты были отрицательны-
ми, но проверки будут продолжены. 

Этот инцидент – существенное пятно на 
репутации Вентспилсской больницы, в кото-
рую вкладываются большие средства самоу-
правления и которая желает поднимать свой 
престиж. Сегодня можно только гадать, вино-
вата ли больница или причина в чем-то дру-
гом, но длительное молчание порождает подо-
зрения. Обвиненный в тяжких преступлениях 
Айварс Лембергс в своем еженедельном бри-
финге высказал мысль о возможном саботаже 

со стороны конкурентов. 
После проведенных в Вентспилсской боль-

нице 14 октября (прошел уже целый месяц) 
операций по удалению катаракты у пациентов 
возникли осложнения. Девять из них позднее 
были помещены в Клиническую университет-
скую больницу им. Страдыня в Риге. У этих 
пациентов был констатирован пурулентный 
эндофтальмит – глазная инфекция. Это пер-
вый случай эндофтальмита в Вентспилсской 
больнице. 

Для того чтобы выявить возможный источ-
ник инфекции, были проведены бактериоло-
гические исследования. Были взяты смывы и 
посевы с поверхностей в операционном зале, 
со столов, стульев и пола, посевы с использо-
ванных материалов, инструментов, растворов, 
насадок, комплектов инструментов, сданных 
на повторную стерилизацию, и приборов для 
стерилизации. Проверена и стерильность воз-
духа в операционном зале. 

Праздник ливского флага  
в этом году – в Вентспилсе

П раздник, позволяющий ощу-
тить чувство общности, 19 ноя-
бря в городском культурном цен-
тре собираются посетить не толь-
ко многие члены Вентспилсского 

отделения Союза ливов, но и представите-
ли из Мазирбе, Колки и рижского отделения. 
Предполагается, что об истории и культуре 
ливского народа в формате аудио и видео 
кратко напомнят их исследователи Байба 
Шувцане, Иева Эрнштрейте и другие, песнями 
порадуют присутствующих ансамбли «Kāndla» 
и «Rāndalist» из Вентспилса, «Līvlist» из Риги и 
«Laula» из Колки, а Зоя Силе, которая изуча-
ет ливский язык и обучает ему, а также разби-
рается в тонкостях ливского народного костю-
ма, организует фотосессию, во время которой 
народные костюмы предстанут во всей своей 
красе и разнообразии. И самое главное – во 
время неофициальной части праздника ливы 
в очередной раз смогут пообщаться и обсу-
дить друг с другом новости. В последние годы 
они чаще позитивные, хотя бы потому, что 

число ливов, вопреки прогнозам, не сокраща-
ется, а их активность не иссякает. В прошлом 
году Праздник ливского флага прошел в Риге, 
в Доме Менцендорфа. 

Союз ливов был основан в апреле 1923 
года, а позднее, 16 ноября, был освящен 
и впервые поднят в доме приходского свя-
щенника в Ирбе национальный символ лив-
ского народа – зелено-бело-синий флаг. По 
рекомендации Союза ливов, он был изготов-
лен в Тарту, цветовое оформление предложи-
ли студенты местной студенческой корпора-
ции «Curonia». Зеленый цвет символизирует 
леса Северной Курземе, белый – прибреж-
ный песок, синий – море, омывающее Ливский 
берег. В честь этого события тогда была испол-
нена песня ливского поэта и общественного 
деятеля Карлиса Сталте «Plagā loul» («Песня 
флага»). Он написал слова и для ливского 
гимна «Min izāmō, min sindimō» («Моя отчиз-
на, моя родина»), у которого такая же мело-
дия, как у эстонского и финского гимнов. В 
первый раз ливский хор исполнил его в честь 
финского языковеда Лаури Кеттунена, когда 
он в 1925 году гостил в доме Карлиса Сталте 
в Мазирбе. Финский ученый впоследствии 
утверждал, что слова ливского гимна эмоцио-
нально лучше и убедительнее, чем у родствен-
ных северных народов. Ливскую эмблему, в 
которой использовались цвета флага, в 1933 
году рисовал родившийся в Микельторнисе 
студент Академии художеств, ученик профес-
сора Вильгельма Пурвитиса Андрей Шульц. В 
наши дни она стала основой для значка Союза 
ливов. 
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МАГНИТНЫЕ ЛЕНТЫ И ЗАПАХ 
ДРЕВЕСНОЙ СТРУЖКИ

Сколько помнят Ингу ее ровесники, ей всег-
да был присущ бойцовский дух. В школьные 
годы по этой причине она частенько была на 
волосок от неприятностей. Современные дети, 
возможно, и не поверят в это, но в советское 
время педагог мог и резкое слово школьникам 
сказать, и даже линейкой стукнуть по рукам 
или спине. Это было в порядке вещей. Инга не 
считала это допустимым, особенно в тех слу-
чаях, когда кого-нибудь наказывали неспра-
ведливо. Тогда она долго не давала покоя 
матери – как же так, это несправедливо, что-то 
нужно делать! Она была даже готова бежать к 
директору. Ее маме Юте приходилось прила-
гать недюжинные усилия, чтобы образумить 
дочь… Инга вспоминает, что и впоследствии 
она зачастую выступала за справедливость 
и защищала интересы других людей. Тогда 
мама говорила: «Далась тебе эта справедли-
вость! Однажды для тебя это плохо кончит-
ся!» Но Инга продолжала идти по своему пути, 
потому что «если ты не будешь выступать за 
четко определенные основные ценности, то 
твоя деятельность не имеет никакого смысла». 

Инга говорит, что «ген строптивости» у нее 
от отца – Яниса, который в свое время был 
хорошо известен в Талси всем, кто ценил тай-
ком привезенные записи запрещенных запад-
ных и зарубежных латышских групп. За сте-
ной Ингиной комнаты у отца была малень-
кая каморка, наполненная магнитофонами и 
катушками. «У отца были волосы средней 
длины, он одевался как «дети цветов» – в 
клеши, играл на гитаре и был ужасно похож на 
короля рок-н-ролла Элвиса Пресли. Я в своей 
комнате всегда слышала, как по вечерам папа 

Борец за правду с 
«геном строптивости»
Имя Инги Антане связывают, главным образом, с ее 
напряженной борьбой за сохранение конкурентоспособности 
Латвийской транзитной отрасли, за интересы Вентспилсского 
порта и работающих в нем людей, формирование единого 
транзитного коридора и уменьшение сокращения груза угля 
и нефтепродуктов. В последнее время Инга ассоциируется 
и с созданной ею региональной политической партией 
«Время перемен». Для тех, кто наблюдает за политическими 
процессами, партия особенно интересна тем, что создана 
в Вентспилсе. Однако о самой Инге, ее семейных корнях, 
детстве и студенческих годах мы знаем очень мало. Откуда 
родом, к чему стремится и какая она, железная леди 
транзитной отрасли – Инга Антане?

записывал музыку на магнитные ленты». Во 
дворе их дома на антенне была установле-
на первая «тарелка», поэтому в семье всегда 
знали, что в мире происходит, а по вечерам 
время от времени отец устраивал для семьи 
вечерние киносеансы – при помощи проекто-
ра на экране из простыни показывал француз-
ские комедии… Это были самые замечатель-
ные вечера, вспоминает Инга. А из старой маг-
нитной ленты Инга, которая тогда танцевала в 
талсинской группе ревю «ABC», себе и сосед-
ским девочкам делала платья, а потом стави-
ла танцы. Занималась хореографией в соб-
ственном понимании, смеется Инга. Поскольку 
по профессии Янис был столяром-реставрато-
ром, то детство у Инги ассоциируется с запа-
хом древесной стружки и ощущением некото-
рой напряженности – в советское время все 
хорошо понимали, что диссидентский дух и 
действия Яниса могут привести к печальным 
последствиям… 

АДВОКАТУРА И ЖИЗНЕННЫЕ 
НЕСУРАЗНОСТИ

Профессию юриста и работу адвоката Инга 
выбрала именно из-за своего обостренного 
чувства справедливости. С первого раза на 
юридический факультет она не поступила, тем 
не менее, поступила на факультет социальных 
наук ЛУ и изучала там политологию. На юриди-
ческий Инга попала, когда училась на 2-м курсе 
на политолога. Тогда была серьезная нагрузка. 
К тому же, дома ее ждала дочка Николь, кото-
рой тогда было всего три годика. И когда уже 
казалось, что больше ей не потянуть, появи-
лась прекрасная возможность вместе с про-
фессором K. Toргансом и лучшей подругой 
Инги Элиной написать учебник для студентов 

правоведения. В 2000 году 
вышла книга «Образцы дого-
воров в гражданском праве» 
(«Civiltiesisko līgumu paraugi»), 
по которой студенты учатся 
до сих пор. Окончив изучение 
юриспруденции, Инга поняла, 
что хочет пополнить свои зна-
ния за рубежом. Отправила 
документы в престижный 
Университет им. Гумбольдта 
в Берлине и неожиданно 
быстро получила сообщение 
о том, что принята. Ее сыну 
Альберту тогда был всего 
годик, и Инге пришлось объ-
единить необъединяемое – 
учебу в Берлине и семью в 
Риге. Как эмоционально, так 
и физически это было очень 
трудное время. Она практиче-
ски каждые выходные летала 
из Германии в Ригу и обратно. 
Ее уже знали все стюардес-
сы этого рейса. «Свою маги-
стерскую работу я практиче-
ски писала в самолете, так как 
время, которое я проводила 
в перелетах, было едва ли 
не единственным периодом, 
который принадлежал только 
мне. Я специализировалась 
в договорном праве, между-
народном частном праве и 
международном гражданском 

процессе, европейском коммерческом праве 
и европейском процессе неплатежеспособ-
ности. Полученными в Германии знаниями 
я делилась со своими студентами в высшей 
школе «Turība» и судьями, читая лекции». 

По возвращении в Латвию Инга рабо-
тала в бюро присяжных адвокатов 
«Treilons&Petrovičs», которое в 2011 году пере-
росло в международное адвокатское бюро 
«Triniti». В 2010 году сдала экзамен на при-
сяжного адвоката. «Адвокат часто сталкивает-
ся с несуразностями в жизни. Ты видишь, как 
людей психологически буквально уничтожают 
тиски системы. Мне сравнительно много при-
шлось работать с делами, когда людям для 
борьбы с тяжелыми заболеваниями государ-
ство отказывает в компенсации медикаментов. 
И тогда ты понимаешь: что-то действительно 
не в порядке. Было дело, рассмотрение кото-
рого тянулось годами, и когда мы выиграли в 
Верховном суде, производитель соответству-
ющего медикамента уже ушел из Латвии. Во 
втором случае мой клиент умер, пока дело 
пришло к завершению. Возможно, он ушел 
бы и в том случае, если бы государство при-
своило ему компенсируемый медикамент для 
лечения рака. Однако государство не дало ему 
даже надежды! В одном из наших последних 
разговоров он сказал, что не хочет бороться 
с государством, так как это унижает человека, 
который всю жизнь трудился и платил нало-
ги. Потому, что я видела, сколько несправед-
ливости и несуразностей нас окружает, в свое 
время я и пошла в «Партию реформ». Однако 
несправедливость никуда не исчезла, и сейчас 
я тоже именно поэтому целеустремленно иду 
в политику». 

ЖИЗНЬ КАК ИГРА В «МАРИО» 
«Я часто думаю, почему в том же госу-

дарственном управлении, отраслях или пред-
принимательстве так много не получается. 
Потому, что дело не доводится до конца. 
Однако сделать работу хорошо можно лишь 
при наличии профессиональной компетентно-
сти, воли и четкой цели. К сожалению, очень 
часто мы, люди, свою цель не можем сформу-
лировать. Но цель должна быть, без ее осоз-
нания не будет достижений. Еще одна про-
блема – когда мы сталкиваемся с первыми 
трудностями. Когда человек не может сразу же 

их преодолеть, часто он сдается, и только те 
«ненормальные», которые это выдерживают, 
чего-то достигают в этом мире. Читая биогра-
фии известных людей, хочется воскликнуть: 
Боже, через что ему пришлось пройти! Ни к 
кому достижения не приходят просто так: раз 
– и все произошло само собой». 

Говоря о целеустремленной работе и пути 
к достижениям, Инга проводит параллели с 
популярной в середине девяностых игрой 
«Марио». Помните маленькие игровые при-
ставки, где Марио должен был преодолевать 
препятствия, одно за другим, чтобы игрок ока-
зался на следующем уровне? Инга говорит, что 
в жизненной игре достижений мы оказываем-
ся в похожей ситуации – если не перепрыги-
ваем через какую-то трудность или не можем 
вылезти из ямы, которая создана различными 
проблемами, то опять оказываемся на преды-
дущем уровне, и все нужно начинать сначала. 
«Достижения появляются лишь у тех людей, 
которые не пасуют и вновь и вновь перепрыги-
вают через свою яму. Но на каждом последу-
ющем уровне ширина и глубина этой ямы все 
увеличиваются… Однако если у тебя нет цели 
забраться на самую вершину и победить, то и 
не нужно начинать игру. Если же такая цель 
есть, то иди вперед через все слезы, сопли 
и кровь. Потому что других вариантов просто 
нет», – говорит Инга. 

ПЕРВЫЕ «ЯМЫ», «ПАСТУШЬЕ ЛЕТО» 
И ВЕНТСПИЛС 

Свои первые «ямы» Инга преодолела, 
когда работала вместо летнего отдыха. Она 
знает, что такое быть нянечкой и уборщицей 
в детском саду, также она помогала маме, 
которая тогда работала в талсинском уни-
версаме. Но самое яркое воспоминание – 
лето в Дурсупе, где Инга, тогда еще двенад-
цатилетняя девочка, вместе с двоюродным 
братом Каспаром и дядей пасла колхозных 
коров. В советское время летом обычно 
коров выпускали пастись и днем, и ночью. 
Понятно, что ночью за стадом тоже кто-то 
должен был присматривать. В тот год лето 
выдалось прохладным, ночи были холодные, 
но когда стадо располагалось вокруг палатки 
пастухов, от коров исходило такое тепло, 

С мамой Ютой и отцом Янисом.
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К огда на заключительном концерте Праздника 
песни на Большой эстраде в Межапарке в 2001 
году президент Латвийского государства сказа-

ла свои уже ставшие хрестоматийными слова: «Мы — 
сильные! Мы — великие! Мы знаем, чего мы хотим, и 
то, что мы хотим, мы и делаем! Мы делаем то, что мы 
можем», народ возликовал.  Эту фразу многие помнят 
еще и сегодня, однако это послание с годами как-то 
истлело и покрылось пылью буден.  А иначе, смог ли в 
различных кругах или на различных уровнях власти так 
удобно и непоколебимо устроиться банщик Ансис, кото-
рый только трёт неразменный медяк, приумножая свой 
достаток, и плюёт не всех остальных.  Сказка Карлиса 
Скалбе в наши дни превратилась в суровую реальность. 
Только вместо медяка пришли закупки, поддержка само-
управлениями, а также государством различных сом-
нительных мероприятий. Например, предоставляемые 
Рижской думой в течение нескольких лет более 100 000 
евро организации активистки «Согласия» и “9may.lv” 
Дануты Дембовской – «Комитет юмора»! Самое смеш-
ное, кантора «юмористов» существует только «на бума-
ге», подачей годового отчёте особо не занимается, зато 
старательно участвует в организации мероприятий 9 
мая.  Не было бы внимательности депутатов оппози-
ции, «Комитет юмора», скорее всего, за деньги налого-
плательщиков Риги продолжал бы в том же духе и даль-
ше. Сейчас деятельность упомянутой канторы оценит 
БПБК, интерес к его деятельности проявила и Служба 
государственных доходов, но можем ли мы быть уверен-
ными, что подобные общества не получают солидной 
поддержки и в других самоуправлениях? В Вентспилсе 
достойным внимания могло бы быть «Агентство разви-
тия Вентспилса».   Вентспилчанам было бы интересно 
узнать, насколько большим является предоставленное 
этому агентству финансирование самоуправления.  Еще 
больше потому, что хозяин города Айварс Лембергс толь-
ко в прошлом году заработал в этом агентстве 91 560 
евро, в то время как Вентспилсская дума выплатила ему 
в качестве зарплаты гораздо меньшую сумму – 19 372 
евро.   Вентспилчане имеют право знать, конкретно за 
какую работу Агентство развития Вентспилса уже года-
ми проявляет к нему такую щедрость, так как львиная 
доля бюджета самоуправления, как известно, создаёт-
ся из денег налогоплательщиков. Не менее интересен 
и рассказ о задуманном возможном переделе функций 
Вентспилсского Олимпийского центра, переадресовав 
значительную сумму денег заново создаваемому обще-
ству.  В действительности, в создании общества не было 
бы ничего плохого, если бы оно не задумывалось для 
своего рода «оптимизации» налогов. Согласимся, что не 
нормально, что самоуправление на самом высоком уров-
не мудрствует над тем, как законным путём уклониться 
от уплаты подоходного налога с предприятия! Неужели 
действительно в обсуждении этой схемы участвовал тот 
же самый Лембергс, который строго критиковал заплани-
рованную правительством налоговую реформу, говоря, 
что для реализации налоговой реформы выбран нека-
чественный сценарий, и в результате запланированной 
правительством налоговой реформы доходы от налогов 
сократятся на 620 миллионов евро? Однако задуманный 
передел функций Вентспилсского Олимпийского центра 
тоже будет одной небольшой каплей в море неполучен-
ных налогов!  

Еще один достойный банщика Ансиса ход – был обна-
ружившийся во время скандала с компонентами обяза-
тельной закупки электроэнергии факт того, что несколько 
предприятий умудрились сохранить лицензии, хотя обе-
щанные станции когенерации не построили.  Работники 
АО “Sadales tīkls” случайно заметили, что тестовая мощ-
ность подается с передвижного генератора. Скандалов в 
Латвии хватает, однако это влияет на всех нас -  финан-
сирование обязательной закупки производится из пла-
тежей конечных потребителей электроэнергии. После 
скандала полетела уже голова директора развития АО 
«Sadales tīkls», Министерству экономики пришлось отби-
ваться от многочисленных и различных упрёков, но как 
же много еще в Латвии таких «промыслов» банщиков 
Ансисов, которые масс-медиа еще не заметили и не 
раскопали?   
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Законодательные права в Латвии принадлежат Сейму, и раз уж парламент принял и президент государ-
ства провозгласил закон, то соблюдать его должны все. Практика показывает, что есть и исключения – в 
Вентспилсской думе в отношении оппозиционных депутатов уже который год подряд весьма своеобраз-
но трактуются и нормы закона «О самоуправлениях», и нормы закона «О статусе депутата городов респу-
бликанского значения и краев». Только что в Вентспилсской думе дошло даже до такого абсурда, как угро-
зы обращением в полицию, чтобы оппозиционные депутаты не могли получить копии документов, рас-
сматриваемых в Комиссии по экономике и финансам. 

В следующем году Латвийское государство отметит 
столетие своего существования, и это убедитель-
ное подтверждение тому, что мы, вопреки драма-
тическому ходу событий прошлого века, действи-
тельно хотели быть свободными, чтобы самим 

решать о своей свободе и достоинстве всех людей Латвии.  
Однако, чтобы настолько важные для нас основные ценно-
сти действительно имели место и реализовались, мы должны 
стать свободными и от нечестных политиков, высокомерных 
и недобросовестных чиновников, от бывших функционеров 
компартии, от насаждаемой и используемой ими коррупции и 
таким образом рассеять сомнения в нашем будущем и в буду-
щем наших детей.  

Наши предки сто лет назад и мы сами четверть века назад 
завоевали свободу, независимость и национальное государ-
ство. Это был настолько особый выбор, что нас не пугали 
ни возможные репрессии со стороны советской власти, ни 
обращенные против нас стволы автоматов ОМОНа. Многие 
вентспилчане также были среди тех патриотов, кто в реша-
ющие для Латвии дни 1991 года отправились на баррикады, 
чтобы защитить восстановленную независимость нашего 
государства, чтобы создать Земессардзе и Национальные 
Вооруженные силы, заложить основы безопасного и полно-
го уверенности будущего. В любой жизненной сфере прихо-
дилось тяжело и упорно трудиться, нести жертвы и жертво-
вать своему государству, чтобы засвидетельствовать то, что 

Депутатам документы без борьбы не дают, 
или как ЛОК и Вентспилсское самоуправление 
создают очередное общество

Найти и удержать свободу в себе!
Первый президент Латвийского государства Янис 
Чаксте почти сто лет назад, поздравляя народ с 
первым днём рождения нашего государства, боль-
шой упор сделал на недвусмысленном желании 
нации своего волеизъявления и государственно-
сти, акцентируя то, что именно «развитие латыш-
ского народа, его способности, его культурные 
ценности дали гарантию тому, что латышский 
народ, однажды став государством, сможет пол-
ностью сам встать на ноги. Осознание этого, кото-
рое понемногу всё больше усиливалось, станови-
лось всё явственней и со временем превратилось 
в твёрдую решимость. В латышском народе сфор-
мировалось воззрение: мы хотим быть свободны-
ми, и мы будем свободными». 

мы хотим быть свободными, что станем свободными, что мы 
достойны свободы. Именно поэтому сегодня Латвия являет-
ся полноправной страной-участницей Европейского Союза и 
трансатлантического альянса НАТО. Нам есть чем гордить-
ся. И всё же, в 99-й день рождения Латвии у нас достаточно 
забот, нам есть о чем задуматься. По-прежнему ли жива в 
наших сердцах страсть и желание свободы, которое когда-то 
позволило поверить себе и скинуть гнёт чужой власти? Есть 
ли там место тому упавшему на колени батраку, который не 
может распрямить спину перед людьми, влиятельными поли-
тически, финансово или еще как-то иначе, забывая о том, 
что мы равны, что суверенная власть в Латвии принадлежит 
народу и только в наших силах и власти формировать иден-
тичность и способствовать долгосрочному развитию своего 
государства.  

В 99-ю годовщину Латвии мы, депутаты Вентспилсской 
думы от Объединённого списка, желаем каждому вентспил-
чанину найти силы для самосознания, для работы во имя 
общего блага и действительной свободы.  Только внутрен-
не свободные люди могут построить процветающее государ-
ство, где царит честность, справедливость и солидарность. 
Отмечая День провозглашения Латвийской Республики, 
хотим пожелать, чтобы в Латвии и в Вентспилсе был один 
закон и одна правда для всех, чтобы в нашем общем, объе-
диняющем нас всех государстве не было места несправед-
ливости и ущемлению интересов и прав людей. Боже, благо-
слови Латвию!   

Гиртс Валдис Кристовскис, Даце Корна, 
Айвис Ландманис, Иварс Ландманис

В законе «О статусе депутата городов республикан-
ского значения и краев» четко определено, что, 
во-первых, депутат на правах консультанта может 
участвовать и в работе тех думских институций, 
в состав которых он не избран. Во-вторых, депу-

тат имеет право ознакомиться с документацией учреждений 
государства и самоуправлений, а также обществ капитала 
самоуправления, которая затрагивает интересы соответству-
ющего самоуправления, если это не запрещено законом. В 
упомянутом законе можно найти и норму, которая опреде-
ляет, что учреждения самоуправления и общества капитала 
должны выдать депутату копии документов, необходимые 
для реализации его полномочий. Оценивая длящееся года-
ми нежелание выдавать документы оппозиционным депута-
там, приходится признать, что в Вентспилсской думе работа-
ют люди, которые не считают себя работниками учреждений 
самоуправления. В противном случае вряд ли сложилась бы 
абсурдная ситуация, когда руководитель Отдела управления 
капиталом Рита Озолиня отказалась дать депутату абсолют-

но законно запрашиваемые им документы и даже пригрозила 
полицией, чтобы выдворить «склочного» депутата. 

ОБЩЕСТВО ДЛЯ НЕУПЛАТЫ НАЛОГОВ? 
Уже с самого начала это был сюжет, достойный трил-

лера. Несмотря на то, что каждый депутат на правах кон-
сультанта правомочен принимать участие в работе тех 
комиссий, в которых его присутствие считают нежелатель-
ным, информацию о заседаниях некоторых комиссий оппо-
зиционным депутатам удается получить главным обра-
зом случайно. Даже несмотря на просьбу их информиро-
вать о времени заседания комиссий, это не выполняется. 
Исключением не стало и состоявшееся 9 ноября заседание 
Комиссии Вентспилсской думы по экономике и бюджету, в 
котором участвовал президент Латвийского Олимпийского 
комитета Алдонс Врублевскис, отстраненный от должно-
сти председатель думы Айварс Лембергс со своими заме-


